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PROCES VERBAL

Încheiat azi 30 aprilie 2013, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local 
al municipiului Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  395/2013  a  Primarului 
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel Jeler: „Având în vedere că domnul preşedinte ales nu poate să participe 

la şedinţă, aşadar vă propun să alegem preşedinte de şedinţă pentru azi.”
Popa Pavel: „Propun ca preşedinte pentru şedinţa de astăzi pe domnul Marius 

Adrian Costinaş, conform tabelului.”
Marcel Jeler: „Supun la vot cine este pentru această propunere.”
„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru şi o abţinere 

Marius Adrian Costinaş.”
Marius Adrian Costinaş: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de  19 consilieri. 

Lipseşte  domnul  consilier  Clepan  Dimitrie  şi  domnul  consilier  Medrea  Bogdan. 
Domnii consilieri au anunţat că sunt plecaţi în concediu.  Aşadar şedinţa noastră este 
legal constituită.”

Marcel  Jeler:  "Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările 
şedinţei noastre  participă: d-l Primar Mircea Hava, d-l administrator public Nicolaie 
Moldovan,  d-na  Silvia  Moldovan  –  director  tehnic,  d-na  Teofila  Ţîr  –  director 
economic,  d-na  Aurica  Groza  –  şef  Serviciul  cadastru,  doamna  Delia  Cristescu  – 
director Serviciul Public de Asistenţă Socială, doamna Luminiţa Fara - Compartiment 
informare, presă, relaţii cu publicul, d-na Călin Hedviga – arhitect şef,  domnul Mihai 
Pripon – consilier juridic – Serviciul Administrarea Patrimoniului Local,  d-na Elena 
Burba - consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate 
tutelară, domnul  Popon  Emil,  domnul  Nistor  Dorin  –  director  executiv  AIDA TL 
precum şi presa."

Marius Adrian Costinaş: " Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom 
avea pentru această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. 
Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru."
Marius Adrian Costinaş: "Pe ordinea de zi avem 26 proiecte de hotărâre.  Supun 

la vot ordinea de zi a acestei şedinţe. Cine este pentru?”
"Fiind supusă la vot, aceasta a fost votată cu 19 voturi pentru."
Marius Adrian Costinaş: "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI

I. Diverse
II. Proiecte de hotărâri privind: 

      1. Execuţia bugetului general de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I, anul 2013 al  



municipiului Alba Iulia 
       2. Alocarea unor sume de bani din bugetul local, pentru anul 2013, al municipiului 
Alba Iulia pentru activităţi culturale
    3.  Aprobarea  listei  de  repartizare  pentru  anul  2013,  în  vederea  repartizării 
locuinţelor sociale destinate chiriaşilor evacuaţi  sau care urmează a fi  evacuaţi  din 
locuinţele retrocedate foştilor proprietari şi stabilirea chiriei
        4. Repartizarea unor locuinţe sociale şi stabilirea chiriei
       5. Aprobarea organizării evenimentului de sărbătorire a cuplurilor care împlinesc 
50 de ani de la căsătorie în anul 2013 şi aprobarea alocării unor sume de bani din 
bugetul local capitol „Cultură”
       6. Aprobarea garantării unei finanţări rambursabile contractată de SC APA CTTA 
SA Alba
    7.  Aprobarea  Caietului  de  sarcini  privind  achiziţia  serviciilor  artistice  a 
ceremonialului de gardă şi întâmpinarea turiştilor în cetatea istorică de tip Vauban – 
Alba Carolina
    8.  Aprobarea  documentaţiei  de  autorizare  a  lucrărilor  de  intervenţie  privind 
Consolidare sistem rutier DN1 KM 376+00÷376+215 str. Regiment V Vânători Alba 
Iulia 
       9. Modificarea Hotărârii nr. 386/2012 a Consiliului local al municipiului Alba 
Iulia 
         10. Aprobarea şi avizarea unor documentaţii de urbanism (PUD, PUZ):

Art.1:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „EXTINDERE  ZONA  DE 
AGREMENT aprobat cu HCL NR. 191/06.2011, ART.11, PENTRU EXPLOATATIE 
PISCICOLA,  ZONA  FIZES,  ALBA  IULIA,  STR.  DRAMBARULUI,  solicitant 
NEATA DORU”, conform planului de situatie anexat, cu conditia rezolvarii juridice, 
pana la aprobare, a terenului aferent domeniului public - canal.

Art.2:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „ELABORARE  PUZ  PENTRU 
CONSTRUIRE  LOCUINTA  INDIVIDUALA  ,  SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA 
INDUSTRUALA IN ZONA DE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA STR. 
GRIGORE  ANTIPA,  F.N.,  intravilan,  solicitant RABULEA  MIHAITA  si  sotia 
MARIA SORINA”, conform planului de situatie anexat.

Art.3:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICAREA 
REGLEMENTARILOR URBANISTICE aprobate  prin  HCL 106/03.2008,  ART.12, 
PENTRU CONSTRUIRE DOUA LOCUINTE INDIVIDUALE IN REGIM CUPLAT, 
ALBA IULIA, Str. ARIESULUI, FN, solicitant JURJUT MARIA”, conform planului 
de situatie anexat.

Art.4: Nu aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „ MODIFICARE PUD aprobat 
cu  HCL  NR.241,  art.1  din  29.07.2005  PENTRU  CONSTRUIRE  PARCAJE 
ACOPERITE, ALBA IULIA, STR. TOPORASILOR, NR. 22, solicitant SC OANCEA 
SRL”, conform planului de situatie anexat.

Art.5:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „SCHIMB  PARTIAL  DE 
DESTINATIE DIN APARTAMENT IN SP.COM ERCIAL SI  EXTINDERE,  STR. 
CLOSCA , BL.3, SC.E , AP3, solicitant TANASIE GEORGE”, conform planului de 
situatie anexat.

Art.6: Aprobă  Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE SPATII COM.- 
FLORARIE SI  ATELIER PRODUCTIE COROANE, ALBA –IULIA, str.  TUDOR 



VLADIMIRESCU, solicitant CONT  IOAN”, conform planului de situatie anexat, cu 
conditia respectarii Codului Civil prin obtinerea acordului vecinului direct in forma 
autentica  pentru  amplasarea  constructiei  la  o  distanata  de  60cm fata  de  limita  de 
proprietate.

Art.7:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „EXTINDERE  SI 
REFUNCTIONALIZARE PENSIUNE, ALBA IULIA, B-DUL REPUBLICII, NR.5, 
solicitant TIUCA DENISA LIVIA”, conform planului de situatie anexat, cu conditia 
prezentarii  documentelor  privind  indeplinirea  etapei  de  informare  şi  consultare  a 
publicului

Art.8:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „EXTINDERE  SI 
MODERNIZARE  HOTEL,  ALBA  IULIA,  P-TA  IULIU  MANIU,  NR.22,  SC 
solicitant FLOREA GRUP SRL”, conform planului  de  situatie  anexat,  cu conditia 
reglementarii din punct de vedere juridic, pana la autorizare, a locurilor de parcare 
necesare.

Art.9:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „EXTINDERE  CANTINA  – 
CONSTRUIRE SPATIU PREPARAT HRANA, ALBA IULIA Str. CALARASILOR, 
NR. 2, intravilan, solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA prin SCOALA GENERALA 
VASILE GOLDIS”, conform planului de situatie anexat.

Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE LOCUINTA CU 
SPATIU COMERCIAL LA PARTER, ALBA IULIA-, STR NAZARETH ILITH, F.N., 
solicitant BERA RAMONA CRISTINA”, conform planului de situatie anexat.

Art.11:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „MODIFICARE 
REGLEMENTARI  URBANISTICE  aprobate  prin  PUD  –  HCL  nr.389/12.2012, 
ART.6,  ALBA  IULIA,  STR.  ALESSANDRIA,  FN,  solicitant STOIA  EUGEN 
MARCEL”, conform planului de situatie anexat.

Art.12: Aprobă  Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE 6 LOCUINTE 
IN REGIM CUPLAT SI IMPREJMUIRE, ALBA-IULIA, str. FANTANELE, nr. 107, 
solicitant BRATE IOSIF , BRATE MONICA LILIANA”, conform planului de situatie 
anexat,  cu condita ca pana la autorizare sa fie rezolvata situatia judica a terenului 
aferent strazii prin parcelare si schimbarea categoriei de folosinta din arator in drum.

Art.13:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „EXTINDERE  SPATIU 
COMERCIAL, B-DUL 1 DECEMBRIE 1918, BL.M1,  solicitant SC DACIA SA”, 
conform planului de situatie anexat.

Art.14 Aprobă  Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN 
PENTRU CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, OARDA DE 
SUS, JUD. ALBA, solicitant DAVID NICOLAE, GAVRILA ANA MARIA, CIORAN 
ELENA,  ROMCEA CORNEL,  TIRAU NICOLAE,”, conform planului  de  situatie 
anexat.

Art.15 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICARE  PUZ  ALBA 
MICESTI,  ALBA  IULIA  STR.  NAZARETH   ILITH,  F.N.,  solicitant NICULA 
MARIUS  SEBASTIAN,  MANESCU  COSMIN  OVIDIU,  LAZAR  VIORICA, 
FLOAREA  ANISIE,  MITROFAN  NICOLAE  si  sotia,  MITROFAN  DORINA 
MARIA”, conform planului de situatie anexat.

Art.16Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „ELABORARE  PUZ  PENTRU 
PARCELARE  IN  VEDEREA  CONSTRUIRII,  LOCUINTE  INDIVIDUALE  SI 



REALIZARE DRUM ACCES, ZONA FRANCESCA –SCHIT, ALBA IULIA,  STR. 
FRANCESCA, F.N.,  intravilan,  solicitant PISEC IURAI,  PISEC MARIA IOANA, 
PODPREATOV  MARIUS,  LUCA ADRIANA,  TATAR  VIRGIL,  TATAR  SONIA 
ADRIANA,  ALEXEI  ALEXANDRU,  ALEXEI  DORINA,  TARTARIAN OVIDIU, 
BOLD  VASILICA,  STOIA  RAFILA,  NICOLA  FLAVIU,  NICOLA  CORINA, 
COSTEA ROMULUS,  NICOLA STELIAN CONSTANTIN”, conform planului  de 
situatie anexat.

      11. Însuşirea documentaţiei de parcelare a unui imobil „spaţiu comerial” situat în 
Alba Iulia, str. George Bariţiu, nr. 3
       12. Propunerile de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor particulare
     13. Însuşirea documentaţiei de rectificare a imobilului (teren) situat în Alba Iulia, 
str. Călăraşi, nr.2
     14. Parcelarea unui imobil (teren) proprietatea municipiului Alba Iulia – domeniul 
privat - situat în Alba Iulia, str. Anghel Saligny, FN
     15. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unui imobil „drum”, situat în Alba Iulia – Pâclişa
    16. Atribuirea în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul 
aferent locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii
    17. Aprobarea amplasării unui sistem de supraveghere video cu circuit închis de 
către Societatea de Transport Public SA
    18. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri situate în Cetatea Alba 
Carolina  –  Zona  Interioară  a  Fortificaţiei,  delimitată  de  conturul  exterior  al 
bastioanelor şi curtinelor, în scopul desfăşurării de activităţi comerciale de tip comerţ 
stradal
     19. Neaprobarea scutirii la plata redevenţei datorate de către SC MONOLIT SRL în 
baza contractului de asociere nr. 72/2006
     20. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unei cantităţi de lemn provenind din 
pădurile proprietate a municipiului Alba Iulia 
    21. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str. Vasile Goldiş, lângă bl. S1, sc. B
    22. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri situate pe traseul 
şanţurilor fortificaţiei de tip „Vauban” din municipiul Alba Iulia în scopul amenajării 
de terase sezoniere
     23. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane fizice
     24. Înscrierea dreptului de proprietate al municipiului Alba Iulia – domeniul privat  
– şi aprobarea vânzării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, 
str. Simion Bărnuţiu, nr. 3
    25. Acceptarea donaţiei unui număr de biciclete din partea unei persoane fizice 
pentru utilizarea lor în cadrul Cetăţii de tip Vauban din municipiul Alba Iulia 

Iniţiator
  Primar 

          Mircea Hava

 



26. Aprobarea acordării unor facilităţi la transportul public local de   persoane 
pentru elevii cu domiciliul în Alba Iulia 

Marius Adrian Costinaş: „Vă propun să începem cu proiectul nr. 1 al ordinii de 
zi.”

1. Executia bugetului general de venituri si cheltuieli pe trimestrul I, anul 2013 
al municipiului Alba Iulia.

 Se  dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Şerdean Dorin Pavel care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Şerdean Dorin Pavel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  “Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot  aprobarea 
acestui proiect. Cine este pentru?”

“Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru, 4 abţineri Pleşa 
Gabriel,  Albani  Rocchetti  Simone,  Petric  Vasile,  Pocol  Dorin şi  un  vot  împotrivă 
Zdrânc Daniel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 123/2013.
 

       
         2. Alocarea unor sume de bani din bugetul local, pentru nul 2013, al municipiului 
Alba Iulia pentru activităţi culturale

  Se  dă cuvântul  doamnei  Luminiţa  Fara care  prezintă  proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare 
din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ,  cultură, 
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel:  "Comisia a avizat favorabil  acest  proiect de hotărâre cu 
propunerea de a vota pe articole."
      Marcel Jeler: „Şi, vă rog să nu uitaţi la sfârşit să votăm proiectul de hotărâre în 
ansamblul lui.”
       Art. 1 Aprobă alocarea sumei de până la 20.000 lei din bugetul local pe anul 2013 
- capitol cultură - Uniunii Scriitorilor din România - Filiala Alba - Hunedoara pentru 
asigurarea cheltuielilor de editare şi tipărire a Revistei Discobolul.

Marius Adrian Costinaş: „Avizul comisiei?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Pleşa Gabriel: „Doar o întrebare. Suma ajunge pentru tot anul?”
Luminiţa Fara: „Cererea este făcută pentru tot anul.”
Marius Adrian Costinaş: "Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul nr. 

1. Cine este pentru?"
"Fiind supus la  vot  articolul  1 a fost  votat  cu  17 voturi  pentru  şi  2 abţineri 

Zdrânc Daniel, Rareş Buglea."

Art.2 Aprobă alocarea sumei de  până la  20.000 lei  din bugetul local pe anul 
2013 -  capitol  cultură  -  Fundaţiei  „Alba  Iulia  1918 pentru Unitatea  şi  Integritatea 



României”   pentru   asigurarea  cheltuielilor  de  editare  şi  tipărire  a  Revistei 
Dacoromania.

Marius Adrian Costinaş: „Avizul comisiei?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul nr. 2. 

Cine este pentru?"
"Fiind supus la vot articolul 2 a fost votat cu 19 voturi pentru."

Art.3 Aproba alocarea sumei de până la  4000 lei din bugetul local pe anul 2013 
-  capitol cultură – Societă ii cultural – patriotice „Avram Iancu” din Romania, Filialaț  
Alba pentru buna desfa urare a ac iunilor culturale din anul 2013.ș ț

Marius Adrian Costinaş: „Avizul comisiei?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz  favorabil.”
Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul nr. 3. 

Cine este pentru?"
"Fiind supus la vot articolul 3 a fost votat cu 19 voturi pentru."

Art.4 Aprobă alocarea sumei de până la 36.500 lei, din bugetul local pe 2013 
–  capitol   cultură   –  Arhiepiscopiei  Ortodoxe  a  Alba  Iuliei  pentru lucrări  de 
repara ii curente - remochetarea catedralei  cu ocazia Sfintelor  Sărbători Pascale.ț

Marius Adrian Costinaş: „Avizul comisiei?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Rareş Buglea: „Domnule preşedinte! În comisie sam propus un amendament în 

sensul că Arhiepiscopia solicită  jumătate din sumă Consiliului local şi jumătate din sumă 
Consiliului Judeţean. Şi, noi am spus să impunem amendamentul să participăm cu o 
treime noi, cu o treime Consiliul Judeţean  şi o treime să o solicităm ca efort şi din partea 
Arhiepiscopiei. Acum, preotul are mână numai de luat şi nu de dat? Pentru că e o sumă 
destul de mare! Nu mi se pare corect să împărţim suma aceasta numai noi şi Consiliul 
Judeţean fără ca Episcopia să participe!”

Pleşa Gabriel: „Acum, eu aş avea altă abordare. Ştim foarte bine că atât din bugetul 
Consiliului local cât şi al Consiliului Judeţean s-au dat bani la toate lăcaşele de cult. Acum 
am înţeles! S-a făcut un efort! Bun! E arhiepiscopia, lăcaş unic în judeţul Alba!  Dar dacă 
revenim cu sume, cu sume la toate lăcaşele de cult pe lângă ceea ce am alocat la începutul 
anului, o să ne trezim  că o să fie cel puţin dublul sumei alocate  pentru lăcaşele de cult.  
Sigur că trebuie ajutate! Dar trebuie să ne gândim că sunt şi alte priorităţi, har domnului, 
în oraşul acesta! Şi atunci eu aş propune şi vreau să întreb totuşi: trebuie să suportăm 
toată această cheltuială cu mocheta? Ştiu că este o vizită a familiei regale şi că este un 
eveniment deosebit! Dar, ar fi fost bine să vedem o cofinanţare exact ca şi la probele 
europene.  Dăm şi noi şi fac şi ei efort!”

Rareş Buglea: „Era un amendament în sensul acesta!”
Marius Adrian Costinaş: „Ne puteţi formula un amendament în sensul acesta?”
Rareş Buglea: „Să diminuăm suma solicitată de Arhiepiscopie de la jumătate din 

costul mochetei la o treime.”
Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte! De la 36500 la 15000.”
Luminiţa Fara: „În raportul de specialitate aveţi suma totală.”
Pocol Dorin: „Deci, 25000.”
Albani Rocchetti Simone: „Exact ar fi 24000.”
Marius Adrian Costinaş: „Deci, diminuarea sumei de la 36500 la 24000.”



Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte, staţi puţin! Trebuia să ne spuneţi de la început 
cât e costul mochetei 72000!”

Luminiţa Fara: „Dar scrie în raportul de specialitate!”
Pleşa Gabriel: „Bun! Vin şi vă întreb. Trăim, sper, într-o piaţă liberă! Dacă oricine, 

un SRL, o instituţie vine şi ne spune: domnule,  daţi-ne banii că ne costă 2 miliarde! Noi 
dăm jumătate din două miliarde? Nu este firesc să ne justifice de ce cere această sumă de 
720 milioane în bani vechi pentru remochetarea catedralei?  Mie mi se pare corect să vi 
măcar cu trei oferte,  să arăţi ce înseamnă metru pătrat! Adică, noi dăm pentru că ni s-a 
cerut o sumă de bani fără nici o justificare! Atenţie! Şi facem a nu ştiu câta oară lucrul 
acesta! Nu vi se pare corect ca în momentul în care vin şi cer  să justifici preţul pe care îl 
ceri?  Şi  după  aceea  să  discutăm de  o  treime,  de  50%!  Nu  mi  se  pare  normal  ca 
procedură!”

Marius Adrian Costinaş: „Cineva din executiv dacă ne poate lămuri aspectul acesta 
pe care ar fi trebuit să îl lămurim până acum?”

Rareş  Buglea:  „Acesta  este  amendamentul  pe  care  eu  îl  propun,  domnule 
preşedinte!”

Mircea Hava: „Din punctul meu de vedere,  nu ştiu din punctul de vedere al altora, 
Arhiepiscopia nu este un SRL! Nici pe departe nu este un SRL! Evident! Este super 
importantă! Vorbim de o clădire super importantă de care ne amintim  numai când este 
important şi ne ducem acolo şi ne dăm ochii peste cap! Unii! Fiecare gândeşte ce vrea! 
Fiecare se roagă cum vrea! Nu discut despre credinţă! Nu am mai dat, municipalitatea, 
nu a mai dat şi lucrul acesta se poate verifica, nu a mai făcut nimic pentru Arhiepiscopie 
de 10 ani de când s-a pus tabla pe ea.

 Cererea de ofertă putea să facă dacă vroia să pună covoare din Turcia pentru că 
situaţia  dumneavoastră  o  ştiţi!  Singura  fabrică  de  covoare  care  mai  există  în  lumea 
aceasta, în ţara aceasta şi face mochetă, este fabrica de covoare de la Alba-Iulia. Incov. 
Alta nu mai există. S-a făcut şi mochetarea.  S-a făcut comandă specială pentru că nu sunt 
covoare care se fac toată ziua! Eu nu insist să le dăm aceşti bani! Eu am crezut că toată 
lumea o să fie fericită înainte de Paşte!  Nu amestecaţi ceilalţi bani care se dau la celelalte 
parohii care sunt bani puţini şi îi ajutăm!  Pentru că dumneavoastră, cei care sunteţi mai 
demult aici, ştiţi lucrul acesta! Este un ajutor foarte bun pentru biserică ca să iasă din 
iarna, ca să-şi plătească gazul,  ca să plătească ce trebuie să plătească pentru că altfel nu se 
poate întâmpla nimic acolo! Toţi am considerat înainte că este un lucru excepţional şi am 
mers pe calea aceasta. Sumele, este drept, ştiţi lucrul acesta, s-au diminuat pentru că nici 
nu am mai putut şi cum să vă spun, este şi greu! Mai avem un eveniment la care trebuie să 
participăm la el dar văd că nimeni nu vrea să participe! Este legat de Biserica lui Mihai 
Viteazu, catedrala, prima catedrală a mitropoliei ortodoxe  care a fost mutată ştiţi unde  şi 
care anul acesta serbează 300 de ani. Şi, ni s-a cerut să participăm cu nişte bani. Suntem 
în discuţie cu ei să vedem cu cât participăm. Pentru că trebuie făcute nişte reparaţii acolo. 
Şi acolo pun şi ei ceea ce se poate pune. Acestea sunt discuţiile legate de biserică fără 
patimă, fără patos! Este drept că este vorba de bani! Este acea discuţie pe care tot timpul o 
invocaţi legată de popii care au mâna nu ştiu cum! Nu mă interesează lucrul acesta! Eu 
discut de Catedrala Reîntregirii Neamului. Împreună le-am hotărât toate! Aici este exact 
ceea ce doriţi! Bani avem! Pentru că nu puteam să vă propun o chestiune de genul acesta 
dacă nu erau bani! Acestea sunt ofertele. Pot să vă spun că am fost personal până la 
covoare şi m-am interesat de ceea ce se face, cum se face! Este comandă specială! Preţul 
a fost mult mai mare şi l-am adus în jos. O să le spun să vă aducă şi o notă de negociere 
dacă aceasta doriţi! Dar nu am cu cine decât cu unul singur. Cam aceasta este discuţia 



legată de ceea ce pot să vă spun! Şi mă simţeam dator să vă spun pentru că este vorba de 
catedrala Reîntregirii Neamului.”

Domuţa Iulius Viorel: „Rugămintea noastră, a comisiei de cultură este ca atunci 
când avem comisia de cultură să vină cineva să explice  proiectele pentru că sunt mai 
multe pe care nu le ştim.”

Mircea Hava: „Rugămintea mea este ca atunci când aveţi comisia să deschideţi  şi 
voi  guriţa  să  întrebaţi!  În  mod normal  aşa  ar  trebui!  La  fiecare  proiect,  cel  care  îl 
întocmeşte ar trebui să ştie de la A la Z tot, tot! Eu am vrut să vin la comisia aceasta de 
cultură dar aşa s-a întâmplat că nu am putut. Am crezut că lucrurile sunt foarte clare 
legate de treaba aceasta! Pentru că, fără supărare, fără să jignesc şi să supăr pe nimeni, nu-
mi permit să compar catedrala cu SRL sau chestii de genul acesta! Acestea sunt declaraţii 
care nu îşi au rostul nici aici şi nici în altă parte!”

Pocol Dorin: „Ne-aţi mai zis să punem mâna să învăţăm dar se pare că nu s-a auzit 
peste tot!”

Pleşa  Gabriel:  „Eu  apreciez  abilitatea  domnului  Primar  de  a  deturna  sensul 
cuvintelor mele! Eu nu am făcut nici o confuzie să spun că, catedrala este un SRL! Eu am 
cerut foarte normal şi firesc  să se vină când se cer asemenea sume să ne justifice, dacă nu 
nouă aici, cel puţin la comisie  ca să se ştie ce hotărăsc. Domnule, aceasta este oferta! Vă 
rog, este un producător în România! Aceasta este! Dar cred că mi se părea firesc să o ştim 
şi noi! Şi doi la mână! Mi-aduc cu tristeţe aminte  că am refuzat sume de bani  sau nu s-a 
putut să premiem sportivi buni  din judeţul Alba! Copii merituoşi nu am putut! Mă rog! 
Că odată nu am găsit baza legală şi ne-a întors Prefectura, că nu erau suficienţi bani în 
buget pentru sume infinit mai mici decât acestea la care am discutat şi am răsdiscutat  şi  
nu am reuşit să ajungem la o cale! Iar la o asemenea sumă de sute de milioane vechi se 
vrea, nu vă supăraţi, mi se pare că se vrea printr-o dezbatere  minimă să rezolvăm această 
problemă! Trebuie să existe o justificare, sunt bani publici şi rămân la ideea mea!”

Rareş  Buglea:  „Şi  eu  îmi  susţin  amendamentul  în  continuare.  Nu  îmi  permit 
abordarea populistă şi electorală! Eu nu candidez la primărie! Îmi susţin în continuare 
amendamentul  şi  fac o mică menţiune.  Se făcea apel,  domnul Primar făcea apel   la 
milostenie în perioada aceasta! Eu prefer să fac milostenie din banii mei să mă duc să pun 
la cutia milei! Dânsul văd că preferă să facă milostenie din banii publici, ai cetăţenilor! 
Tocmai de aceea vreau să-mi menţin amendamentul  şi să-l supuneţi la vot!”

Mircea Hava: „Nu mai vreau să discut chestiuni de genul acesta! Domnul consilier, 
acum am băgat de seamă  că sunteţi aici, dacă tot aşa abordaţi chestiunile!

Dar nu este vorba de milostenie! Dar dacă dumneata aşa consideri lucrurile, aşa să 
fie!”

Rareş Buglea: „Ne-aţi zis că e perioada în care trebuie să dăm! Să dăm de la noi!”
Mircea  Hava:  „V-am mai  spus  încă  odată!  Vezi-ţi  de  problemele  dumneatale 

personale!”
Rareş Buglea: „Nu faceţi milostenie din banii cetăţenilor!”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Am o întrebare. Şi la Dacoromania şi la Discobolul, tot la 

capitolul milostenie ne încadrăm? Pentru că acolo am votat majoritatea.”
Rareş Buglea: „Aţi votat dumneavoastră!”
Pleşa Gabriel: „La capitolul cultură, domnul consilier!”
Popa Pavel: „Observ că ne depărtăm un pic  de ceea ce am fost învăţaţi  de părinţii 

noştrii, înaintaşii noştrii! Adică, să fim credincioşi!  Amestecăm untul cu politicul! 
Şi eu am rugat de când am sfinţit noi acest scum şi drag consiliu ... Am emoţii! Îmi 

cer scuze! Vă amintiţi? Acum e anul. Lăsăm politicul afară şi vedem de cetăţeni! Vedem 



de ceea ce ne este pus în mapă şi ne gândim la justa lui valoare. Am marea rugăminte să 
ne gândim şi, într-adevăr în comisie am discutat de lucrurile acestea dar de acum încolo 
doamna Luminiţa, în acest plen rog de acum încolo cei din Primărie  să vină să explice 
conţinutul petiţiei lor sau a cererii.”

Luminiţa Fara: „Dar a fost prezentată în comisie!”
Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui articol în forma prezentată.”
„Fiind supus la vot, articolul 4 a fost votat cu 14 voturi pentru, 4 abţineri Pleşa 

Gabriel, Petric Vasile, Albani Rocchetti Simone, Zdrânc Daniel şi un vot împotrivă Rareş 
Buglea.”

Art.5 Aprobă alocarea sumei de  15.000 lei, din bugetul local pe 2013 – capitol 
cultură -  Fundaţiei Comunitare Alba, pentru susţinerea programului YouthBank, program 
ce încurajează implicarea tinerilor în viaţa comunităţii.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Luminiţa Fara: „Este vorba de nişte hotărâri care au fost aprobate în cursul anului 

2012 şi care nu au fost aplicate până la sfârşitul anului. Şi am revenit cu acele articole în 
bugetul  pe  2013.  Sunt  mai  multe.  Sunt  vreo  trei  articole.  Deci,  pentru  Fundaţia 
Comunitară a fost aprobată prin HCL nr. 346/2012 această sume de bani. De la Direcţia 
de cheltuieli  nu a fost achitată suma din bugetul pe 2012. Şi acum, este necesar în bugetul 
lui 2013.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot 
cine este pentru aprobarea  articolului 5.”

„Fiind supus la vot, articolul 5 a fost votat cu 16 voturi pentru, 2 abţineri Pleşa 
Gabriel, Petric Vasile şi un vot împotrivă Zdrânc Daniel.”

Art.6 Aprobă alocarea sumei de 2.500 lei,  din bugetul local pe 2013 – capitol 
cultură – Şcolii  cu clasele I  -  VIII „Avram Iancu” din Alba Iulia pentru organizarea 
Festivalului Naţional de Tradi ii i Obiceiuri Populare „La Porţile Apusenilor”, festivalț ș  
aflat la a - V – a ediţie.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 

pentru aprobarea  articolului 6.”
„Fiind supus la vot, articolul 6 a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Raul 

Sebastian Tudoraşcu.”

Art.7 Aprobă alocarea sumei de până la 2.500 de lei, din bugetul local pe 2013 
–   capitol  cultură  -   Bisericii  Ortodoxe  Maieri  I  Alba  Iulia,  Corului  de  Copii 
”Theotokos”, pentru  sus inerea spectacolelor de aniversare a 25 de ani de existen ă.ț ț

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobarea  articolului 7.”
„Fiind supus la vot, articolul 7 a fost votat cu 19 voturi pentru.”



Art.8 Aprobă alocarea sumei de 1.800 lei  din bugetul local pe 2013 – capitol 
cultură  –  Asociaţiei  RYMA pentru  organizarea  Festivalului  de  Film de  Foarte  Scurt 
Metraj "TRES COURTS".   

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Pocol Dorin: „Asociaţia Ryma aproape de fiecare dată vine cu cereri de bani! E o 

firmă privată? Dacă e aşa,  vă rog să-mi spuneţi  că vin şi eu să-mi daţi şi mie nişte bani! 
Cere bani şi rupe bilete la intrare! Nu văd care este sensul! Într-adevăr suma este mică 
acum, ceea ce mă surprinde! Eu aş propune să o lase mai moale! Profit că este aici!”

Crisina Anghel: „Domnule consilier! Dacă vreţi o lăsăm mai moale şi recităm nişte 
poezii joia seara şi aceasta o să însemne activitatea centrului nostru cultural Ryma la care 
lucrăm de şase ani de zile şi am investit bani!”

Pocol Dorin: „Centru cultural! Mă faceţi să râd!”
Cristina Anghel: „Vă rog, înainte să mai faceţi  asemenea afirmaţii  să veniţi  să 

vizitaţi acest centru cultural şi ce se face acolo!”
Pocol Dorin: „Am fost acolo!”
Cristina Anghel: „Nu ştiu! Unii consilieri au fost în weekend-ul acesta şi  şi-au 

schimbat total părerea inclusiv despre campingul despre care vorbiţi cu atâta răutate!”
Pocol Dorin: „Păi mi se pare că nu am văzut nicăieri  în lume camping în centru 

unei ....”
Cristina  Anghel:  „Sunt  multe  locuri  în  lume  care  au  campinguri  în  centrul 

oraşului!”
Pocol Dorin: „Chiar sunt curios!”
Cristina Anghel: „Şi în interiorul Cetăţii Vauban! Inclusiv la Novisad  unde am fost 

acum doi ani de zile invitată Asociaţia Ryma este un camping în incinta cetăţii de 3000 de 
locuri.”

Pocol Dorin: „Dar nu ştiu de ce e vorba de camping, că el a trecut de mult! E 
aprobat! Nu ştiu de ce să mai discutăm!”

Cristina  Anghel:  „Dacă  aţi  veni  acolo  v-aţi  schimba  părerea   inclusiv  de  ce 
evenimente facem acolo!”

Pocol Dorin: „Eu nu am nimic contra la a face evenimente acolo ci împotriva  la a 
cere bani pentru evenimentele acelea pentru că voi oricum rupeţi bilete!”

Cristina Anghel: „Noi am avut intrare liberă la festivalul acesta! Deci, noi am plătit 
licenţa de difuzare, am plătit toate materialele promoţionale! Noi am avut nişte cheltuieli 
acolo!”

Paul Voicu: „Domnul preşedinte!”
Marius Adrian Costinaş: „Mulţumim!”
Cristina Anghel: „Aş vrea să intervin direct pentru următorul articol.”
Marius Adrian Costinaş: „Încă nu am ajuns la următorul articol!”
Pocol Dorin: „Sunt curios cât va cere data viitoare la următorul eveniment!”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu mai sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea  articolului 8.”
„Fiind supus la vot, articolul 8 a fost votat cu 18 voturi pentru şi un vot împotrivă 

Pocol Dorin.”

Art.9 Aprobă alocarea sumei de 24.367 lei  pentru organizarea  Festivalului "Play 
for May " de către Asocia ia RYMA.ț

Marius Adrian Costinaş: „Avizul comisiei?”



Domuţa Iulius Viorel: „Aviz nefavorabil. Favorabil pentru neaprobare.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „În ce constă totuşi Play for may?”
Cristina  Anghel:  „Acest  festival  este  la  a  cincea  ediţie  în  Alba-Iulia. 

Dumneavoastră aţi fost parteneri în fiecare an. Anul trecut, an electoral mi-aţi dat 29000 
lei pentru acest festival care a fost un foarte mare succes şi care anul trecut a luat un 
premiu  pentru cel mai bun proiect pentru voluntariat  în domeniul artă şi cultură. Deci, 
banii  dumneavoastră chiar au fost investiţi  unde trebuie! Bugetul  festivalului  de anul 
acesta este de 14000 de euro  dintre care vom suporta din el  cu bani de bilete, cu bani de 
la sponsori alături de banii de la dumneavoastră vom putea suporta acest buget împreună. 
Suma de 4600 de euro în principiu deja am avut discuţii  cu city managerul Nicolae 
Moldovan şi cu piar Rober Roman. Noi am discutat deja. Acelaşi lucru! De ce ni se dă 
nouă bani? Noi nu vrem suma aceasta! Nici nu trebuie să treacă prin noi! Dumneavoastră, 
în calitate de parteneri  puteţi să plătiţi sunetul sau pe artistul din Marea Britanie. Aceasta 
am discutat cu domnul Nicolae Moldovan. Că nu ne trebuie nouă banii în mână! Puteţi 
face contractul direct pe Primărie ca să vedeţi că suntem transparenţi şi nu cerem nici un 
ban pentru noi! Dar noi, în urma discuţiilor cu dânşii am comandat festivalul, am făcut 
afişele şi am semnat contractele. Dumneavoastră, dacă nu alocaţi aceşti bani care ne-au 
fost  promişi  deja,  ne băgaţi  într-un faliment de nu o să  mai  ieşim niciodată!  Este o 
promisiune că nu mai vin anul acesta! Consideraţi că este bugetul pe tot anul. Pentru că 
nu o să mai vin anul acesta să cer bani. Dar festivalul acesta chiar merită! Sunt patru zile 
de festival, de film, de teatru, muzică.”

Zdrânc Daniel: „Doamna a zis că banii au fost promişi. Până când votăm vreau să 
vă întreb: vreau să ştiu cine a promis banii aceştia? De asemenea, mai există o problemă. 
Afişul acesta este făcut de mai multă vreme. Pe afiş suntem parteneri. În Consiliul local 
nu s-a discutat nimic! Nici în comisia de cultură! În al treilea rând există preţ pe bilet! Noi 
venim şi subvenţionăm o anumită sumă  şi ca cetăţeni venim să plătim şi costul biletului! 
Nu mi se pare normal!”

Pleşa Gabriel: „Dacă îmi permiteţi! Să se vadă foarte clar că există diversitate de 
opinie  în cadrul aceluiaşi partid. Vreau să vă spun următorul lucru. Personal,  vreau să vă 
spun că suntem trecuţi aici nu ca şi sponsori! Suntem trecuţi ca şi organizatori. Scrie 
foarte clar pe afiş. Sunt o mulţime de instituţii şi firme.  Se pune problema că există un 
preţ la bilet! Aşa este! Din câte ştiu eu, Ryma este un ONG! Nu au voie să facă profit! 
Dânşii vor justifica suma toată ce le intră în cont  de la toţi partenerii, de la sponsorizări  
cât şi din preţul biletelor. Probabil există nişte costuri, un buget  pe care şi le-au propus ca 
să  poată  susţine  acest  festival.  Vreau să  vă  spun următorul  lucru.  Lucru  referitor  la 
festival! Întotdeauna sper că se pot vedea poziţiile mele  în urmă cu 2-3 ani de zile. Am 
susţinut ceea ce face Ryma acolo. Pentru că am zis că e singurul ONG care mai creează 
evenimente în Cetatea Alba Carolina. Evident, înafară de noi, Consiliul local şi Primăria 
şi Grup Corint. Este foarte important cum spunea şi domnul Primar să dăm viaţă acestei 
Cetăţi  după  atâtea  investiţii.  Vreau  să  vă  spun  că  am participat  şi  eu  de  2-3  ori  şi 
întotdeauna  există un record de audienţă la ceea ce fac dânşii acolo. Până la urmă ne 
interesează  acest  lucru.  Şi,  ceea  ce  este  foarte  important  este  că  doar  20-30% sunt 
albaiulieni.  Sunt  foarte  mulţi  turişti  veniţi  din  altă  parte  care  vin  pentru  asemenea 
evenimente. Dragi colegi! Aceasta ne trebuie nouă! Să aducem turişti! Ori dânşii, nu ştiu 
cum fac, au impact poate pentru anumite vârste dar strâng foarte, foarte mulţi oameni care 
vin, se cazează aici, mănâncă aici, lasă banii pe bilete şi zic eu că este un câştig pentru 
Alba-Iulia ca şi calendar de evenimente. 

Putem discuta asupra sumei! Nu e nici o problemă! Personal, aş vrea  să fim în 



continuare parteneri mai ales că o parte din domeniul public  care este tot al municipiului 
este în custodia dânşilor! Şi, uită-te că, spre deosebire de alţii care tergiversează sau din 
contră  ne mai cer şi scutiri de impozite pentru că nu au fost în stare să-şi ducă investiţiile 
dânşii, cu mici eforturi, cum au putut au reuşit să creeze o grămadă de evenimente de 2-3 
ani de zile. Personal, susţin aceste evenimente şi vă contrazic că este o afacere sau că este 
un lucru neclar în tot ceea ce se organizează în acest festival.”

Pocol Dorin: „Îmi pare rău, dar trebuie să-l contrazic pe domnul consilier! Orice 
este o afacere!  Deci, să nu-mi spună mie nici dumnealui şi nici altcineva că ocupându-se, 
că dedicându-şi timpul la aşa ceva  nu este o afacere! Şi PUB 13 mai fac evenimente dar 
nu au cerut niciodată bani!”

Petric Vasile: „Sunt şi eu de acord cu domnul Pleşa să susţinem acest proiect! Până 
acum ne-am tot plâns că în Alba-Iulia nu vine nimeni! Acum, că vin nişte trupe care au un 
succes mare, naţional şi sunt o mulţime de tineri care vin să-i vadă acum, dacă putem să-i 
aducem şi normal că trebuie să dăm nişte bani şi zicem: păi de ce să-i aducem să cânte?”

Pocol Dorin: „Din partea mea în fiecare zi să vină! Dar mai am o întrebare! Ştiu că, 
comisia are un rol consultativ. Dar dacă îşi exprimă o părere ar trebui să ţinem cont şi de 
toate comisiile!”

Petric Vasile: „Ar trebui să ţinem cont de mai multe păreri!”
Nicolaie Moldovan: „Dacă îmi permiteţi. Vreau să fac o precizare în contextul în 

care mi-a fost pomenit numele. Nu am promis sume de bani! Eu am purtat o discuţie care 
s-a  cramponat  alături  de  colegul  Robert  Roman  care  răspunde  de  evenimentele  din 
Primărie  şi  de  modul  în  care  aceşti  bani  sunt  cheltuiţi,  cu  privire  la  existenţa  unui 
disponibil financiar din bugetul aprobat de către dumneavoastră  în şedinţa de la începutul 
acestei  luni pentru organizarea unor evenimente culturale în municipiul Alba-Iulia de 
maniera şi a celor pe care Asociaţia Ryma vi le-a propus azi sau le-a propus doamna 
Anghel în şedinţa de consiliu. De exemplu, acest festival care este la a cincea ediţie, anul 
trecut a beneficiat de un sprijin financiar din partea Consiliului local de 300 milioane de 
lei. Suma pentru anul acesta este puţin mai mică. Dar aş vrea să fac această precizare. Eu 
nu am promis sume de bani  şi nu pot să angajez sume de bani! Iar dumneata, doamna 
Cristina, trebuie să aacepţi acest lucru pentru că acesta a fost adevărul! Şi, păcat că nu este 
şi Robert Roman care să confirme! Noi nu am angajat genul acesta de discuţii! Ci dacă 
există suma de bani şi Consiliul local este cel care dă acordul pentru alocarea ei!”

Cristina Anghel: „Discuţia a fost că Primăria poate prelua o parte din cheltuieli 
pentru a demonstra transparenţa acestui festival, că nu ne daţi nouă, Asociaţiei Ryma!”

Zdrânc Daniel: „Dumneavoastră aţi spus clar că aţi avut consimţământul din partea 
Primăriei! Nu din partea Consiliului local!”

Albani Rocchetti Simone: „Aş vrea şi eu, totuşi, să spun că sunt de acord cu aceste 
evenimente şi că este foarte important că se creează evenimente. Pentru că este singurul 
mod în care să aducem turişti în Alba-Iulia. Este un eveniment care, într-adevăr, pentru 
noi este destul de costisitor. Dar nu este chiar atât de costisitor! Cu siguranţă, dacă am fi  
creat noi un eveniment ar fi fost mult mai scump! Aşa, este mult mai bine să participăm! 
Ar fi mult mai bine să vină cât mai mulţi cu aceste evenimente, să ne implice pe noi cât 
mai puţin şi să avem rezultate cât mai bune! Întâmplător am fost şi eu la Ryma şi am 
văzut că se adună acolo 1500 de persoane! Aceasta înseamnă că oamenii vin cu bani, că 
vin din afara oraşului şi eu sunt de acord să susţin acest eveniment!”

Sandu Cornel Stelian: „Eu cred că discuţia trebuia să aibă loc anterior programării 
dumnealor de către dumneavoastră a acestui eveniment,  de  a conveni pe un afiş ca 
parteneri  că vine Ryana în Alba-Iulia şi că Primăria Alba-Iulia trebuie să plătească un 



milion de euro, că atât costă un concert al Ryanei! Mi se pare că aţi sărit un pic peste cal!”
Marius Adrian Costinaş: „Puneţi carul înaintea boilor!”
Sandu Cornel Stelian: „Puteaţi să-l luaţi pe Ionuţ Fulea, că este mai ieftin! Dânşii 

cheamă nişte artişti din Anglia şi plătiţi-i voi!”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Supun la vot articolul 9 în forma 

prezentată. Dacă există vreun amendament?”
Pleşa Gabriel: „Deci, nu se aprobă?”
Marius Adrian Costinaş: „Eu v-am întrebat! Există vreun amendament?”
Pleşa Gabriel: „Mă scuzaţi! Nu am auzit!”
Marius Adrian Costinaş:  „Am întrebat  dacă mai sunt discuţii  şi  dacă mai sunt 

amendamente!”
Mircea Hava: „Domnilor consilieri! Proiectul este un proiect! Îl iniţiază, ştiţi prea 

bine Primarul,  consilierii  şi  cam atât!  Proiectul  este  un proiect!  Şi  aici  putem scrie: 
aprobăm sau nu aprobăm! Şi aici poate să fie: aprobă sau nu se aprobă! Vreau să vă mai 
spun odată! Comisia nu hotărăşte! Comisia vede şi face un raport! Şi, vreau să vă mai 
spun încă odată! Comisia face un raport! Şi, pe viitor o să vedem cine de la comisie scrie 
un raport! Pentru că nu se poate în comisie să modificăm anumite ...! Cine doreşte să 
iniţieze, să iniţieze! Este libertate deplină la iniţiat! Singura chestiune este să respectăm 
legea! Îi spuneam domnului consilier că se poate întoarce!”

Marius  Adrian  Costinaş:  „Am  înţeles  discuţiile.  Doreşte  cineva  să  propună 
aprobarea acestei sume?”

Pleşa Gabriel: „Aprobarea acestei sume?”
Marcel Jeler: „Da. Faceţi propuneri!”
Pleşa Gabriel: „Da. Propun aprobarea cestei sume.”
Marius  Adrian  Costinaş:  „Avem  un  amendament.  Propun  articolul  9  cu 

amendamentul  de a aproba alocarea acestei sume. Cine este pentru aprobare?”
„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu  9 voturi pentru Marius Adrian 

Costinaş, Crişan Vasile, Raul Sebastian Tudoraşcu, Oneţiu Cornelia Maria, Paul Voicu, 
Albani Rocchetti Simone, Petric Vasile, Pleşa Gabriel, Ioan Bogăţan, 3 voturi împotrivă 
Zdrânc Daniel, Sandu Cornel Stelian, Pocol Dorin şi 7 abţineri.”

Propunerea de aprobare a sumei a fost respinsă deoarece nu s-a întrunit numărul de 
voturi necesar.

Şerdean Dorin Pavel:  „Când mai sunt situaţii  de genul acesta,  nu cred că este 
numai problema comisiei de cultură! Se cer nişte bani! Cred că ar trebui să ştim şi noi, 
comisia de buget. Ar trebui să ne consultaţi şi pe noi!”

Marius Adrian Costinaş: „Nu a trecut articolul în forma amendată. Supun la vot 
articolul în forma neaprobării, în forma prezentată. Cine este pentru?”

„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu  3 voturi pentru Zdrânc Daniel, 
Sandu Cornel Stelian, Pocol Dorin,  9 voturi împotrivă  Marius Adrian Costinaş, Crişan 
Vasile, Raul Sebastian Tudoraşcu, Oneţiu Cornelia Maria, Paul Voicu, Albani Rocchetti 
Simone, Petric Vasile, Pleşa Gabriel, Ioan Bogăţan şi 7 abţineri.”

Marius Adrian Costinaş: „Nici aşa nu a trecut.”
Pocol Dorin: „Ar trebui să fie toţi consilierii un pic mai tranşanţi! Băi, fraţilor! Da 

sau ba! De ce vă ascundeţi? De ce vă este frică? Eu m-am exprimat clar!”
Cristina Anghel: „Eu aş întreba consilierii din comisia de cultură câte evenimente 

au organizat în viaţa lor? Şi ce ştiu ei despre a organiza un eveniment cultural?”
Pocol Dorin: „Domnule preşedinte! Nu ştiu dacă e cazul să intrăm în polemici de 



genul acesta!”
Cristina  Anghel:  „Ne-aţi  susţinut  an  de  an!  Am luat  un  premiu  pentru  acest 

eveniment! Nu se poate aşa ceva! Am plătit toţi artiştii! Am plătit o grămadă de bani în 
avans din buzunarul meu! Sunt şapte ani de activitate a asociaţiei în care am demonstrat 
atât de multe  şi am făcut atâtea evenimente! Ne trataţi aşa acum! Este ultima dată când 
mai cer bani aici în Consiliul local pentru aşa ceva! Şi de aici încolo o să citesc o poezie 
joia la spaţiile Ryma şi acesta o să fie centrul nostru cultural!  Am investit peste 70000 de 
euro acolo ca să arate cum arată! Întreţinem domeniul public din banii noştrii! Nu am 
primit nici o apreciere! Să nu mai vorbiţi fără, să veniţi acolo! Şi câte eforturi am depus şi 
cât am muncit acolo pentru a face  ce s-a făcut pentru tinerii din Alba-Iulia!”

Popa Pavel: „Două vorbe, dragii mei!  La vârsta mea ar fi un mare păcat să vorbesc 
ceea ce nu trebuie! Şi vă spun: nu am procedat ca azi de foarte multă vreme! De ani de 
zile! Ce m-a împins să mă abţin? Noi, consilierii locali nu suntem consilieri numai atunci 
când ridicăm degetul! Suntem şi în comisie! Este consultativă! Este Legea nr. 215 care ne 
spune  treaba  aceasta!  Dar  trebuie  să  ştim cu  toţii  de  ceea  ce  se  întâmplă,  de  toate 
materialele care vin în dezbatere în Consiliul local. Ceea ce a spus şi domnul Sandu. 
Când mai gândiţi ceva şi vă laud şi eu, nu am fost de faţă, nu am îndrăznit să vin că sunt 
prea bătrân pentru evenimentele acestea, dar o să vin! Ceea ce se va face în viitor aduceţi 
la cunoştinţă şi comisiei de buget! Domnule, nu ne înlăturaţi! Şi fac apel şi la cei care vin 
să solicite şi la executiv şi să fim solidari aşa cum se cuvine! Suntem Consiliu local şi ne 
asumăm o răspundere în faţa cetăţenilor!”

Mircea Hava: „Eu vrea să vă spun ceva. Cred că s-a alambicat toată chestiunea.  Şi 
nu putea să iasă 10 şi dincolo să iasă 3! Orice aritmetică pe care o faci denotă că nu s-a 
prea votat aşa cum trebuie! Cred că şi datorită faptului că nu se aprobă! Nu prea suntem 
obişnuiţi cu lucrul acesta. Dacă primul vot a ieşit cum a ieşit, la celălalt vot  a ieşit cu totul 
altceva! Adică, 4, 3, 2! Nici măcar numărul consilierilor prezenţi în sală nu bate!”

Marcel Jeler: „Practic, la respectarea strictă a legii, aceasta este! S-a votat! Dar, vă 
reamintesc că dumneavoastră, în anumite momente aţi mai solicitat aşa. Să fiţi de acord, 
dacă doriţi, să reveniţi asupra discuţiei şi să supuneţi la vot.”

Rareş Buglea:  „Dincolo de aspectul  procedural,  aş  vrea să-l  întreb pe domnul 
Primar care este poziţia dânsului?”

Mircea Hava: „Poziţia mea? Poziţia mea o ştiţi de şapte ani de când au început am 
fost lângă ei. Indiferent de toate poveştile care au fost! Că au scris pe blogul personal! Nu 
m-au deranjat! Pe mine m-a bucurat ceea ce au făcut acolo! Nu este un soare acolo! Cum 
să vă spun eu? Nu de acolo vine lumina dar este un lucru care se petrece în Alba-Iulia 
într-o anumită zonă. Şi, aşa cum am spus şi de alţii care ocupă anumite zone din Cetate, aş 
fi bucuros să fie cât mai multe zone în Cetate în care să fie cineva. Un ONG, o societate  
care să se ocupe de ele, să le îngrijească, să facă evenimente. Noi, nu că nu putem! Nu 
avem atâta forţă pentru a face în continuare evenimente peste evenimente! Ştiţi că le 
facem de câte ori putem! Şi vrem să fie foarte multe evenimente! Cred că nu mai trebuie 
să facem vorbire despre ceea ce înseamnă evenimente în Cetate, despre ceea ce înseamnă 
garda Cetăţii! Ar însemna să fac gălăgie şi  să vorbesc degeaba! Ştiţi prea bine că în 
momentul în care se termină cu ceea ce este acolo, cu garda, cu ei, cu toţi care încearcă să 
creeze evenimente acolo, putem să închidem Cetatea şi va fi exact ceea ce a fost până 
acum! Un pietonal! Cei care stăm în Cetate ne ducem pe lângă statuia lui Mihai Viteazu şi 
sunt sigur că mulţi nici nu o mai observă! Ne ducem la job! Când venim de la job suntem 
cu problemele noastre şi nici măcar  nu vedem pe unde călcăm! Se întâmplă nişte lucruri 
acolo! Să ştiţi că şi statuile care au fost puse acolo au fost puse exact de aceea, pentru a 



umaniza, a creea ceva acolo! Cetatea fără mişcare este moartă! Un morman de pietre 
roşii, bine puse la punct, zugrăvite şi nu le ocupă nimeni! Să ştiţi că toată lumea întreabă 
când începe garda, evenimentele? Părerea mea este că ar trebui daţi banii! Şi dacă doreşte, 
am putea face o chestiune ca aceşti bani să-i gestioneze Primăria, să vedem ce înseamnă. 
Dacă doriţi lucrul acesta să fie total transparent. Aceastaeste părerea mea.”

Albani  Rocchetti  Simone:  „O mică  paranteză.  Mă bucur  că  totuşi  avem nişte 
puncte de vedere în comun. Sunt de acord cu ceea ce spune domnul Primar. Rar se 
întâmplă lucrul acesta! Trebuie să se gândească toată lumea că este lipsă de activitate în 
Cetate! Şi, aceasta este singura metodă în care putem avea mai mult şi nici nu ne implică 
pe noi atât de mult. Într-adevăr ne implică cu o sumă destul de importantă. Dar, eu zic că, 
faţă de cum cheltuim noi banii în general, eu zic că este o sumă cheltuită foarte bine! Nu 
bine! Tocmai din acest motiv eu aş vrea să reluăm votul  pentru aprobarea cestei sume.”

Pocol Dorin: „Eu sunt de acord şi cu colegul meu şi cu domnul Primar dar nu vreau 
să le dăm banii! Eu aş vrea să-l întreb pe domnul coleg în Italia, primăriile câţi bani dau 
pentru aşa ceva? Acolo nu dă nici măcar pentru sport!”

Albani Rocchetti Simone: „Nu mai spuneţi prostii!”
Pocol Dorin: „Mai este o chestie. Nu vreau să înţeleagă nici doamna Cristina  că 

am ceva împotriva firmei sau a dânsei! Personal, nu am nimic! Doar că de şapte ani, cum 
zicea domnul Primar, Consiliul local era majoritar PDL! Deci, nu avea cum să nu fie toată 
lumea de acord! Aşa e? Acum dacă e cineva contra sau are o părere personală înseamnă 
că e duşmanul Consiliului local sau a unui ONG!”

Marius Adrian Costinaş: „Avem o solicitare din partea domnului Albani de a relua 
votul la articolul 9. Cine este pentru acordarea sumei?”

Pocol Dorin: „Eu am o propunere. Să trecem în hotărâre să dea şi firma domnului 
Albani nişte bani!”

Pleşa Gabriel: „Mai am o solicitare pentru liniştea Consiliului local. Să privească 
24000. E o sumă mică în comparaţie cu banii pentru alte evenimente!”

Marius Adrian Costinaş: „Reluăm votul. Cine este pentru aprobarea sumei de la 
articolul 9?”

„Fiind supusă la vot propunerea de aprobare a sumei de la articolul 9 a fost votată 
cu 15 voturi pentru, 2 abţineri Şerdean Dorin Pavel, Rareş Buglea şi 2 voturi împotrivă 
Pocol Dorin, Zdrânc Daniel.”

Pocol Dorin: „Aş vrea numai o precizare înainte de a trece la articolul 10. S-a 
exprimat doamna Cristina că este ultima dată când mai cere bani aici. Presa! Vă rog să 
treceţi cu litere mari!”

Art.10 Aprobă  alocarea sumei de până la 5000 lei, din bugetul local pe 2013 – 
Capitol  cultură  – Universităţii  „1 Decembrie  1918”,  Alba Iulia,  Facultăţii  de Ştiinţe, 
Departamentului  de  Ştiinţe  Exacte  şi  Inginereşti,  pentru  organizarea  Conferinţei 
Internaţionale SIITME 2012.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobarea  articolului 10.”
„Fiind supus la vot, articolul 10 a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.11 Aprobă alocarea sumei de 6.000 lei din bugetul local pe anul 2013 – capitol 



cultură – Clubului Sportiv Universitar – pentru Clubul Municipal de Şah Alba Iulia pentru 
participarea la Campionatele Naţionale de Juniori la Sah.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz favorabil.”
Pleşa Gabriel: „Doar o lămurire. Clubul Municipal de Şah face parte din Clubul 

sportiv Universitatea?”
Şerdean Dorin Pavel: „Conform legii sportului, astfel de cluburi universitare, deci 

au voie copiii sau sportivii legitimaţi la asemenea cluburi să aibă dublă legitimare. Ei sunt 
practic copii crescuţi în clubul municipal de şah. Din motive financiare în 2010, Mihnea 
Costache, Adrian Sechereş, foşti campioni europeni sau vicecampioni europeni, am fost 
nevoiţi să le dăm drumul la cluburi din Timişoara. Acum i-am întors acasă pe filiera 
clubului universitar Alba-Iulia. Am făcut o legitimare. Şi avem mare nevoie să mai şi 
premiem! Pentru că e o muncă de ani de zile aşa din bunăvoinţă!”

Pleşa Gabriel: „Dar să fim în legalitate cu premierea!”
Marcel Jeler: „Cu premierea nu suntem în legalitate şi tocmai de aceea facem şi 

alocarea sumei din bugetul local pentru club. Lăsaţi-o aşa că e bine! Adică, nu facem 
premiere! Alocăm o sumă de bani pentru desfăşurarea activităţii clubului, ceea ce este 
legal.”

Şerdean Dorin Pavel: „Eu vă citesc din lege. Ea face parte dintr-un program agreat 
de Ministerul Tineretului şi Sportului, conform legii. Da.”

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobarea  articolului 11 cu amendamentul propus.”

„Fiind supus la vot, articolul 11 a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.12 Aprobă alocarea sumei de 7.000 lei  pentru organizarea  Festivalului Concurs 
de Muzică U oară ș "Vocile Cetă ii",ț  realizat de casa de Cultură a Sindicatelor Alba Iulia.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
Domuţa Iulius Viorel: „Aviz  nefavorabil.”
Marius Adrian Costinaş: „Propun ca şi amendament la articolul 12 să-l aprobăm.”
Pocol Dorin: „Eu aici nu sunt de acord. Haideţi să aprobăm şi acest articol!”
Pleşa Gabriel: „Era o greşeală, zic eu de redactare. Nu au înţeles cei de la comisia 

de cultură despre ce este vorba de fapt pentru că nu au avut o sumă atunci. Şi acum s-a 
lămurit. Este ediţia a doua. A fost şi anul trecut. Am rămas surprins ce nivel a avut acest 
festival. Merită! Vă propun să-l aprobăm!”

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobarea  articolului 12.”

„Fiind supus la vot, articolul 12 a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Marius  Adrian Costinaş:  „Supun la  vot  întreg proiectul  de hotărâre.  Cine  este 
pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Pocol 
Dorin, Petric Vasile.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 124/2013.

    3.  Aprobarea  listei  de  repartizare  pentru  anul  2013,  în  vederea  repartizării 
locuinţelor sociale destinate chiriaşilor evacuaţi  sau care urmează a fi  evacuaţi  din 
locuinţele retrocedate foştilor proprietari şi stabilirea chiriei



 Se   dă  cuvântul  doamnei  Luminiţa  Fara  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?"

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 125/2013

4. Repartizarea unor locuinţe sociale şi stabilirea chiriei.
 Se  dă cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 
Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 

avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mircea Hava: „Cât e chiria?”
Albani Rocchetti Simone: „70-80 lei/lună.”
Clepan Dimitrie: "Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 126/2013

     5.  Aprobarea  organizării  evenimentului   de  sărbătorire  a  cuplurilor  care 
împlinesc 50 de ani de la căsătorie în anul 2013 şi aprobarea alocării unor sume de 
bani  din bugetul local capitol “Cultură”.

 Se  dă cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Şerdean Dorin Pavel care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Şerdean Dorin Pavel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Pleşa Gabriel: „Suma e cam mare!”
Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este 

pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."



Pleşa Gabriel: «Doar o remarcă după vot. De la an la an văd că scade suma. E o 
chestie extraordinară! Adică, aveam până la 100000, 70000 iar acum e până la 50000. 
Adică, stăm tot mai bine cu cheltuielile! E foarte bine!»

Mircea Hava: «Suma e raportată la numărul de cupluri.»

S-a adoptat Hotărârea nr. 127/2013

        6. Aprobarea garantării unei finanţări rambursabile contractată de SC APA CTTA 
SA Alba.
     Se  dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan şi doamnei Teofila Ţîr  care prezintă 
proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
 Se dă cuvântul d-lui consilier Şerdean Dorin Pavel care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Şerdean Dorin Pavel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
 Pleşa Gabriel: „Aici garantăm. Este cota noastră.”

       Clepan  Dimitrie:  "Discuţii  dacă  sunt?  Nu  sunt,  atunci  supun  la  vot 
aprobarea acestui proiect?"

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere 
Raul Sebastian Tudoraşcu."

S-a adoptat Hotărârea nr. 128/2013

   7.  Aprobarea  Caietului  de  sarcini  privind  achiziţia  serviciilor  artistice  a 
ceremonialului de gardă şi întâmpinarea turiştilor în cetatea istorică de tip Vauban – 
Alba Carolina
 Se  dă cuvântul domnului Moldovan Nicolaie care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare 
din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre. S-a propus să 
existe o comisie care să participe la negociere."
          Albani Rocchetti Simone: "Am o întrebare. De ce neapărat trebuie să avem un caiet 
de sarcini şi să licităm acest eveniment care este zi de zi şi este sâmbăta şi duminica de 
două ori? De ce nu îl facem noi cu aparatul propriu? Pentru că, cu siguranţă ne-ar costa 
mult mai puţin! Cu angajaţii Primăriei sau să angajăm oamenii care în momentul de faţă 
fac acest eveniment! Nu e deloc de râs!”

Marius Adrian Costinaş: „Cineva din executiv să ne dea o explicaţie!”
Albani Rocchetti Simone: „Dacă totuşi am ajuns aici pentru că, am înţeles că nu 

mai  poate  susţine  acest  eveniment!  Nici  o  problemă!  Dar  atunci,  ori  angajăm  noi 
persoanele  care au făcut până acum sau o parte din personalul pe care îl avem  pentru că, 
cu siguranţă găsim cele 15-20 sau 30 de persoane cât scrie în caietul de sarcini. Dar nu în 
momentul în care nu mai poate el să susţină acest eveniment, să-i dăm banii noi chiar 
aşa!”

Sandu Cornel Stelian: „Nu neapărat! Poate câştigă altă firmă!”
Mircea Hava: „Deci, aş vrea să vă spun un lucru dar poate o s-o las pe doamna 

Moldovan. Din punct de vedere al legii şi o să vă spună doamna Moldovan şi articolul şi 



tot,  era  o  negociere  care  ţinea  strict  de  Primărie.  Dar,  am  vrut  să  venim  în  faţa 
dumneavoastră să nu spună cineva că este un lucru ascuns. Înainte discutam că avem 
nevoie de evenimente şi că trebuie să facem ceva! A face ceea ce spuneţi dumneavoastră 
poate să fie un proiect dar noi trebuie să începem mâine-poimâine! Dar pentru aceasta 
trebuie să ne preocupăm! Să ne construim grajdurile, să vedem cine se ocupă de cai, să ne 
cumpărăm cai, să găsim oameni specialişti în aşa ceva, să le facem uniformele, să le 
cumpărăm armamentul, să vedem de unde ne facem tunurile, să ne punem toate lucrurile 
la punct. Noi, discutând de un milion de ori cu toată lumea şi cu consilieri locali şi cu 
oameni din oraş am considerat  că cel  mai  bine este  să  achiziţionăm aceste serviciu. 
Normal că trebuie făcută o negociere. Deci, ceva făcut! Vă spun că pentru ei nu este nici o 
problemă pentru că dacă vă uitaţi, pentru ei nu este nici un profit! Ce dăm, aia dăm! 
Uitaţi-vă foarte bine şi  la  negociere vom mai discuta pentru că poate putem să mai 
coborâm  firmele şi  eu am spus că este bine să fie o comisie din Consiliul local cu 
consilieri.  Deci,  este  foarte  bine  să  fie  totul  transparent  pentru  că  sunt  foarte  multe 
discuţii! Însă, ceea ce dăm, aia se plăteşte în continuare! Şi lucrul acesta puteţi să îl 
vedeţi! S-a lucrat la caietul de sarcini care, v-am spus, nu este necesar pe lege! Dar am 
dorit să fie transparentă toată lucrarea aceasta şi să vadă toată lumea! A trece noi să ne 
organizăm într-o formă de genul acesta  mi se pare, cum să vă spun, există un serviciu, 
există ceva, ceea ce performează. Aceasta ca şi când nu ştiu ce formaţie de muzică chem 
să cânte! De ce nu facem cu voi? De ce cu personalul Primăriei?”

Albani Rocchetti Simone: „Nu am spus-o sub formă de glumă!”
Mircea Hava: „Domnule consilier! Eu v-am ascultat! Chestiunea este că eu nu 

vreau să vă contrazic! Dar lucrurile acestea trebuie discutate serios! Iertaţi-mă că mă 
faceţi  să  râd!  Dar  de la  o  chestiune  până la  ridicol   văd că  nu este  nici  măcar  un 
almometru! Vă rog frumos! Şi eu aş dori să ne facem serviciul nostru! Dacă vreţi vă 
punem la dispoziţie că avem şi calculele făcute cam cât ne-ar costa! Eu nu ştiu unde să 
mă duc să cumpăr caii! Vă dau cuvântul meu de onoare! Găsim grajduri! Dar nu înţeleg 
chestiunea aceasta! Dumneavoastră votaţi cum vreţi! Eu v-am prezentat un lucru! Şi, ştiţi 
prea bine că este scump ca lumina zilei! A dispărea acest ceremonial înseamnă că s-a 
închis totul! Că l-a făcut cineva! Nimeni din Consiliul local, poate eu am spus-o, mi-aş 
ridica pălăria în faţa cuiva care dă din banii lui personali a făcut ceea ce a făcut pentru 
gloria oraşului acesta!”

Pocol Dorin: „Şi eu am făcut din buzunarul meu! Am asfaltat străzi din bani diin 
buzunar şi cred că mai mult decât costă trei cai!”

Mircea Hava: „Dumneavoastră aveţi acel contract pe care îl discutăm în altă parte! 
Eu nu discut şi nu compar şase cai frumoşi  cu străzile dumneavoastră!”

Pocol Dorin: „Eu am auzit altceva! Vorbim de Corint, nu? „
Mircea Hava: „Şi eu am auzit o grămadă  de chestiuni! Dar cred că în  acest 

Consiliu local nu discutăm  ce am auzit la frizerie sau la coadă la lapte!  Avem o dovadă, 
venim cu ea aici şi o punem! Dacă şti ceva nasol  şi nu spui ce se întâmplă, dacă şti ceva 
şi nu spui e tăinuire! Pentru că tot timpul se discută aici: ştim noi cum se cheltuiesc banii, 
se cheltuiesc prea mult!  Eu îmi voi  face timp pentru treaba aceasta,  pentru cei  care 
discutaţi  treaba  aceasta  şi  le  şi  scrieţi!  Şi  vă  chem  pentru  că  nu  aveţi  imunitate! 
Răspundeţi de ceea ce vorbiţi! Să vă chem în faţa judecătorului şi să demonstraţi unde 
s-au cheltuit banii neeficient  şi unde s-a furat! Domnilor consilieri! Vă rog din suflet, vă 
implor, veniţi să dovediţi! Nu dovediţi! Spuneţi şi o să aveţi în mine cel care împreună cu 
dumneavoastră va încerca să dezlege  dacă este un ghem acolo de probleme! Dar nu toată 
ziua bună ziua că s-a cheltuit, că Ryma face ceva mai frumos, de care deja începi să te 



saturi să auzi lucrul acesta!”
Albani Rocchetti Simone: „Am o rugăminte! Să nu mai despicaţi ceea ce spun eu 

sau colegii mei! Adică, nimeni nu doreşte să nu mai fie ceea ce este în momentul de faţă! 
Adică, cu siguranţă evenimentul trebuie să fie în continure, garda este un lucru foarte bun 
şi dorim cu siguranţă cu toţii în continuare!  Dar bineînţeles cheltuiala să fie cât mai mică. 
Acesta  este  un  lucru  foarte  important!  Şi  să  fie  cât  mai  eficient!  Cum spuneaţi  şi 
dumneavoastră: în momentul în care ninge afară sau în perioada de iarnă credeţi că este 
neapărat obligatoriu să fie făcute în fiecare zi? Vă întreb! Vă rog să-mi răspundeţi!”

Silvia  Moldovan:  „Prestarea  e  prestare!  Se  plăteşte  ceea  ce  se  face  efectiv. 
Dumneavoastră puteţi decide.”

Albani Rocchetti Simone: „E un caiet de sarcini care spune foarte clar. Zi de zi şi 
de două ori sâmbăta şi duminica!”

Silvia Moldovan: „Aşa este propus! Dumneavoastră puteţi să faceţi programul! Nu 
este obligatoriu!”

Pleşa Gabriel: „Nu scrie perioada de sezon!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Şi acum şi de ani de zile încep în mai şi se termină 

undeva în octombrie!”
Albani Rocchetti Simone: „În caietul de sarcini spune una!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dumneavoastră puteţi propune un amendament!”
Albani Rocchetti Simone: „Aşa trebuie să urmărească caietul de sarcini! Caietul de 

sarcini este un lucru foarte clar  şi el face ce spune caietul de sarcini! Adică, lucrurile sunt 
clare!”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Domnul Albani a propus să facem serviciul în cadrul 
Primăriei. După cum bine ştim implică vreo 30 de oameni garda aceasta! Există un plafon 
trasat de Prefectură la angajaţii Primăriei. Unu la mână. Şi doi la mână, angajări în cadrul 
Primăriei  nu se pot face.”

Sandu Cornel Stelian: „Angajaţii care sunt acum, nu alţii!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Aia nu putem legal la ora aceasta!”
Zdrânc Daniel: „Aş avea şi eu o întrebare  legată  de caietul de sarcini. Ce salarii 

vor avea?”
Silvia  Moldovan:  „Dumneavoastră  le  stabiliţi!  Cine  deţine  şi  cine  are  această 

capacitate, va propune o grilă de salarizare pe cheltuieli, se poate pe tip de echipamente, 
pe  oameni,  pe  cai,  pe  hrană,  pe  tot  ceea  ce  înseamnă  menţinerea  acestei  gărzi. 
Dumneavoastră veţi hotărî. Dânşii vor veni cu o propunere. La ora aceasta există o sumă 
avansată  dar aceasta numai în  ideea  de a putea noi să facem achiziţia. Adică, scrie clar 
în normativ că tot ceea ce este până în 130000 euro ca şi natură a acestui serviciu adică,  
ca şi reprezentare artistică, că nu prea ai unde  o încadra în altă categorie de activitate 
această manifestaţie şi tot ceea ce ţine legat de întâmpinarea turiştilor, de îndrumare a 
acestora, de imagine. E mai mult decât promovare sau aşa ceva.”

Pleşa Gabriel:  „Domnule preşedinte!  Noi am discutat  şi  la  comisie  şi  doamna 
Moldovan a fost foarte amabilă. Am dezbătut acolo toate aceste probleme. Au fost nişte 
întrebări directe acolo. De ce neapărat trompetişti, stegari, copii de trupă, nu ştiu ce şi tot 
ce  scrie  aici?  Dacă  nu  s-ar  putea  face  sub  altă  formă?  Sigur,  ne  gândim la  partea 
financiară. Am stat şi am ascultat cu atenţie şi una din frazele domnului Primar  mi-a 
rămas în minte. Şi stau să mă gândesc şi eu să propun acest lucru Consiliului local. Dacă 
tot este un serviciu al Primăriei de care domnul Primar va dispune, va face negocieri sau 
aparatul de specialitate cu prestatorul de serviciu, nu ştiu de ce să mai trecem acest caiet 
de sarcini prin Consiliul local?  Poate ar fi mai simplu, ceea ce a spus şi dânsul, să nu 



votăm acest caiet de sarcini în Consiliul local  şi să se facă o negociere de aparatul de 
specialitate pe acest serviciu. Personal, nu aş mai vota acest caiet de sarcini în Consiliul 
local.”

Silvia Moldovan: „Ar trebui aprobată comisia.”
Mircea Hava: „Dacă îl aduc, va spune că nu trebuia adus! Iar nu e bine!”
Pleşa Gabriel: „Nu am spus că nu e bine! Cred că e mai bine ceea ce aţi spus 

dumneavoastră! Personal!”
Paul Voicu: „Domnule preşedinte! Eu propun să avem un vot politic aici. Vrem sau 

nu vrem să avem acest eveniment?  Şi propun să avem o comisie de negociere cu această 
firmă din care să facă parte şi consilieri locali. Vreţi sau nu vreţi?”

Silvia Moldovan: „În caietul acesta de sarcini noi nu am făcut decât să înşiruim 
activitatea. Adică, să o nominalizăm, să vă puteţi imagina ce înseamnă această gardă. 
Deci, trebuie să vă faceţi o imagine despre amploarea acestei activităţi, despre ceea ce 
vreţi să faceţi în continuare.”

Costinaş Marius Adrian: „Supun la vot proiectul.”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Se  poate  modifica  acest  caiet  de  sarcini  după 

negociere?”
Mircea Hava: „Orice lucru de acolo se negociază! Poate nu mai vrem noaptea! Şi, 

am spus că poate vrem să punem o gardă seara ca să atragem turiştii!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „În  momentul  în  care  o  persoană  găsim o  licitaţie 

conform caietului de sarcini  şi după aceea se modifică.”
Mircea Hava: „Este un caiet de sarcini pentru o negociere. Dacă ar fi fost un caiet 

de sarcini  care se lansează într-o licitaţie se cumpără ceva, nu-l va cumpăra nimeni! Cine 
să îl cumpere!”

Albani Rocchetti Simone: „Un produs. Cum nu?”
Mircea Hava: „Este prezentat tot ceea ce înseamnă. Spuneţi, doamna Silvia!”
Silvia Moldovan: „Acest serviciu sau această activitate este încadrată în anexa 2b 

din Ordonanţa nr. 34. Puteţi să vedeţi care sunt activităţile înşiruite  acolo. Pentru acele 
activităţi  nu e obligatorie aplicarea prevederilor  Ordonanţei nr. 34. Deci, se merge pe 
licitaţie  în limita unor sume care sunt depuse pe tipuri de activităţi acolo. Pentru acest tip 
de activităţi, limita maximă pentru care se poate face negociere este de 130000 de euro. 
Activităţile şi durata şi dimensiunile acesteia  o stabilim de comun acord cu cel care are 
potenţialul şi câştigă acest serviciu.”

Mircea Hava: „Domnule, nu a spus nimeni o licitaţie! Cred că sunteţi într-o eroare. 
Este o negociere. Nu este un caiet de sarcini de licitaţie! Scrie acolo aşa ceva?”

Pocol Dorin: „S-a propus o comisie de negociere  din care să facă parte 1, 2, 3, 4 
consilieri.”

Marius Adrian Costinaş: „Este în articolul 3.”
Pocol Dorin: „Putem să-i nominalizăm acum?”
Silvia Moldovan: „Trebuie!”
Pocol Dorin: „Domnul Albani.”
Domuţa Iulius Viorel: „Trebuie să votăm proiectul prima dată!”
Marius Adrian Costinaş: „Supun la vot cine este pentru aprobarea acestui proiect?”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”
Mircea Hava: „Propun comisia. Îmi daţi voie să propun eu comisia? Propun pe 

domnul  Albani  Rocchetti  Simone,  Jidveian  Ovdiu  Viorel  şi  domnul  Raul  Sebastian 
Tudoraşcu. E suficient trei persoane. Ceilalţi vor face parte din executiv.”

Marius Adrian Costinaş: „Supun la vot propunerea ca domnii consilieri  Albani 



Rocchetti Simone, Jidveian Ovidiu Viorel şi Raul Sebastian Tudoraşcu să facă parte din 
comisia de negociere.”

„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri 
Albani Rocchetti Simone, Jidveian Ovidiu Viorel, Raul Sebastian Tudoraşcu.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 129/2013

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Zdrânc Daniel.

     8.  Aprobarea  documentaţiei  de  autorizare  a  lucrărilor  de  intervenţie  privind 
Consolidare sistem rutier DN1 KM 376+00÷376+215 str. Regiment V Vânători Alba 
Iulia
       Se  dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
             Silvia Moldovan: „Subiectul este ştiut şi simţit de tot oraşul. Vrem să intervenim 
acolo cu intervenţii care au rezultat  din expertiza care s-a făcut pe acest tronson de drum. 
Şi,  pentru  că  această  activitate  sau această  intervenţie  nu mai  este  de natura unei 
activităţi de reparaţii curente. Ea trebuie promovată  ca şi activitate de consolidare  care 
să se înscrie în lista de investiţii.”

 Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot. Cine 
este pentru?"
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

            S-a adoptat Hotărârea nr. 130/2013

      9. Modificarea Hotărârii nr. 386/2012 a Consiliului local al municipiului Alba 
Iulia. 
        Se  dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
 Silvia Moldovan: „Este vorba de relaţia pe care o avem, contractul de asociere cu 
unităţile  de învăţământ.  Aici,  pentru că aşa  cum vedeţi  în  material  sunt  făcute  nişte 
modificări în contractul iniţial aprobat de dumneavoastră, se propune aprobării încă un act 
adiţional care să reglementeze aspectele care sunt cuprinse acolo.”

Revine în sală domnul consilier Zdrânc Daniel.”

Marius Adrian Costinaş: „Dacă sunt discuţii?”
Pleşa Gabriel: „Da. Trebuie completate acolo. Era 70%. Şi noi modificăm acum. 

Lucrul pe care l-am discutat în şedinţa anterioară  şi eu zic că e foarte bine venită această 
măsură. Eu aş propune undeva la 30%.”



Sandu Cornel Stelian: „Să le rămână la şcoală?”
Pleşa Gabriel: „Era 70% pentru municipiu.”
Mircea Hava: „Gabi! Spune româneşte! 30% să rămână la şcoală, nu?”
Silvia Moldovan: „70% să rămână la şcoală. 30% era la început şi nu a trecut.”
Pleşa Gabriel: „Mă scuzaţi! Eu am crezut că este vorba de altceva. Eu aş zice fity-

fifty. Nu am citit atent fraza. 50-50.”
Marius Adrian Costinaş: „Care era propunerea dumneavoastră?”
Silvia Moldovan: „Noi am făcut o propunere iniţială 30% la unităţile de învăţământ 

şi 70% la proprietar. Şi nu a trecut această propunere. Aţi propus 50-50%. Aceasta a venit 
acum şi o susţineţi în continuare.”

Pleşa Gabriel: „Eu propun 50-50%.”
Silvia Moldovan: „Mai trebuie şi alte aspecte pe care trebuie să le completăm. Este, 

să zicem aşa, la alineatul 3. Se propune aşa: modificarea şi completarea articolului 17 din 
hotărâre, anexa 2 fiind contractul  privind încheierea de către administratorii unităţilor de 
învăţământ a contractelor cu furnizorii  de utilităţi,  aceasta tocmai în ideea de a avea 
acelaşi  furnizor  cu  autoritatea  locală,  respectiv  cea  care  deţine  proprietatea  asupra 
clădirilor. Deci, să nu li se dea posibilitatea ca ei să-şi aleagă alţi furnizori decât cei pe 
care îi are Primăria, având în vedere că ei trebuie să raporteze periodic consumurile şi 
cheltuielile. Şi pentru că, cheltuiala se susţine  de către autoritatea locală, nu mai spun 
faptul că s-a încheiat acest contract de furnizare cu preţul câştigat la bursă.”

Sandu Cornel Stelian: „Nu puteţi să mai puneţi odată spaţiul acela liber  care era de 
completat? Că mai e ceva de completat!”

Marius Adrian Costinaş: „După ce s-a stabilit 50-50%, peste tot e 50%.”
Pleşa Gabriel: „Eu aşa am propus acum. Poate mai sunt şi alte propuneri.”
Silvia Moldovan: „Dar noi nu am îndrăznit,  domnule consilier,  să punem! Dar 

propunerea a fost de 50-50%!”
Mircea Hava: „Vreau să vă rog! Pentru că trebuie să încercăm ca şcolile să nu vină 

toată ziua la noi că nu au nici un ban  şi să spună că vor să aducă elevii undeva  şi îi 
trebuie 1000 de lei. Deci, o activitate. Este corect! Sau are nu ştiu ce acţiune  care este 
înafara a şcolii. Uitaţi-vă ca şi Avram Iancu! Şi ea nu are 3,50 lei! Cu toate că banii 
aceştia trebuie să văruiască cu ei! Îi văruim noi! Pentru mia aceea de lei  vin aici şi avem 
discuţii de dimineaţa până noaptea! Şi aşa ei trebuie să vină  să le aprobe ordonatorul de 
credite utilizarea acestora. Dar dacă este o hotărâre, nu poţi să treci peste! Lăsaţi-i să-i 
folosească că nu cred că o să-şi cumpere ţigări din ei!”

Petric Vasile: „Cum cred ei necesar.”
Mircea Hava: „Sunt unele lucruri pe care nu le putem face. Şi aţi văzut că discutăm 

aici zile întregi pentru 3,50 lei. Şi noi ştim, domnule, dumneata ai încasat anul acesta 
10000! Dau un exemplu! Foloseşteţi-i  acolo!  Ei trebuie  să  se  documenteze.  Dau un 
exemplu:  Liceul  Sportiv  ca să  cumpere mingi.  Nu pot  să-mi cumpăr mingi  ca să-şi 
văruiască clădirea. Lasă-l să-şi cumpere mingi, domnule!”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Doamna Moldovan!  Cât  este  valoarea  pe  care  am 
încasat-o noi anul trecut din această cotă parte pe care am avut-o în 2012 din închiriat?”

Rareş Buglea: „Păi nu am avut! Era sută la sută la ei!”
Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii? Dacă nu mai sunt supun la vot aprobarea 

proiectului  nr.  9  cu amendamentul  domnului  Pleşa  de a  se  trece  cota  de participare 
50-50%  care va fi completată în spaţiile libere  din articolul 34 şi înlăturarea ultimei fraze 
din art. 34, de la venituri obţinute din chirie. Aceea va fi eliminată. Cine este pentru?”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."



Mircea Hava: «Singurul lucru pe care l-am uitat iarăşi este de a stabili un 
minim. Nu mi se pare normal să se închirieze o sală de sport cu 4 lei ora.»

Sandu  Cornel  Stelian:  «Ei  trebuie  să-şi  asigure   cel  puţin  cheltuielile 
pentru ora aceea.»

Mircea Hava: «Vara, o sală de sport costă mai puţin, iarna costă mai mult 
că se încălzeşte!»

Pocol Dorin: «Un preţ de vară şi un preţ de iarnă!»
Pleşa Gabriel: «Şi faceţi dumneavoastră un preţ sau îl stabilim noi? Sau 

dumneavoastră le faceţi?»
Silvia Moldovan: «Orice acţiune sau orice închiriere să fie comunicată 

autorităţii locale. Să se comunice proprietarului ce vor să facă acolo şi pe ce perioadă 
şi cu ce scop.»

Mircea Hava: «Nu poate pentru că sunt aceste închirieri  cu ora sau cu 
două ore la sălile de sport.»

Pleşa Gabriel: «Domnule preşedinte! Aici sunt de acord. Ar trebui făcut 
un tarif de vară şi un tarif de iarnă  pe care îl stabiliţi dumneavoastră pentru că ştiţi ce  
înseamnă lucrul acesta! Şi vă spun şi de ce! În urmă cu două luni de zile a fost un 
control inopinat al domnului Primar şi că au găsit nu ştiu ce minuni acolo! Că nu ştiu 
cine făcea spost  acolo şi  nu avea achitat! În baza hotărârii  cu tariful dată de către 
Consiliul local, dacă se mai întâmplă lucrul acesta ai şi legea care spune: domnule, tu 
trebuia să închiriezi la preţul acesta! De ce nu ai făcut-o? Şi atunci, în ultimă instanţă 
discutăm cu ei! Dar dacă nu avem hotărârea zice, domnule, eu am crezut că trei lei este 
destul. Deci, ar trebui să stipulăm clar.»

Silvia Moldovan: «Ar trebui să se stabilească la nivelul care să-i acopere 
cheltuielile de întreţinere.»

Marius Adrian Costinaş: «O să stabilească Primăria.»

          S-a adoptat Hotărârea nr. 131/2013

        10. Aprobarea şi avizarea unor documentaţii de urbanism (PUD, PUZ):

Art.1:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „EXTINDERE  ZONA  DE 
AGREMENT aprobat cu HCL NR. 191/06.2011, ART.11, PENTRU EXPLOATATIE 
PISCICOLA,  ZONA  FIZES,  ALBA  IULIA,  STR.  DRAMBARULUI,  solicitant 
NEATA DORU”, conform planului de situatie anexat, cu conditia rezolvarii juridice, 
pana la aprobare, a terenului aferent domeniului public - canal.

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
         Călin Hedviga: “Favorabil cu condiţia ca până la aprobare să  rezolve situaţia 
juridică  a acestui canal care este domeniul public.” 
       Clepan Dimitrie: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru avizare cu condiţia impusă.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.2:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „ELABORARE  PUZ  PENTRU 



CONSTRUIRE  LOCUINTA  INDIVIDUALA  ,  SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA 
INDUSTRUALA IN ZONA DE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA STR. 
GRIGORE  ANTIPA,  F.N.,  intravilan,  solicitant RABULEA  MIHAITA  si  sotia 
MARIA SORINA”, conform planului de situatie anexat.
 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin  Hedviga:  “Într-o  zonă  din  Alba-Iulia,  bulevardul  Republicii,  Emil 
Racoviţă. Din cauză că PUZ-ul prevede o zonă industrială  şi se doreşte o reconversie 
în  vederea  realizării  locuinţelor  unifamiliale.  Proiectul  prevede  acest  schimb  de 
destinaţie pe această parcelă sub această formă. Aici trebuie să vă spun  că aveţi în 
mapă două sesizări. Sesizările au venit din partea SC Arex care se numeşte domnul 
Bordea şi se referă la neîndeplinirea procedurilor de consultare a populaţiei. Pot să vă 
spun că această procedură  este necesară la aprobare. Acum suntem în faza de avizare 
când dumneavoastră  trebuie să fiţi de acord  cu noua reglementare urbanistică.” 
          Pocol Dorin: “Sunt două plângeri făcute. De la două persoane.”
          Călin Hedviga: “Acum suntem în faza de avizare. La aprobare se solicită avize!”
       Marius Adrian : “Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru avizare.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Şerdean 
Dorin Pavel, Raul Sebastian Tudoraşcu.”

Art.3:Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICAREA 
REGLEMENTARILOR  URBANISTICE  aprobate  prin  HCL  106/03.2008, 
ART.12,  PENTRU  CONSTRUIRE  DOUA  LOCUINTE  INDIVIDUALE  IN 
REGIM  CUPLAT,  ALBA IULIA,  Str.  ARIESULUI,  FN,  solicitant JURJUT 
MARIA”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin  Hedviga:  “Tot  avizare.  Modificare  reglementare  urbanistică  pentru 
construirea a două locuinţe individuale care necesită modificarea regulamentului din 
zonă. Suntem în Ampoi 3, strada Arieşului. Acestea sunt blocurile ANL, aceasta este 
parcela şi se doreşte realizarea a două locuinţe în regim cuplat.” 
          Pocol Dorin: “Şi ce trebuie schimbat?”
       Călin Hedviga:  “Iniţial  erau prevăzute  nişte parcaje.  Ulterior,  terenul a fost 
restituit unei persoane private pe Legea nr. 18.”
         Pocol Dorin: „Este o avizare acum.”



       Marius Adrian : “Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru avizare.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.4:  Nu  aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „  MODIFICARE  PUD 
aprobat  cu  HCL  NR.241,  art.1  din  29.07.2005  PENTRU  CONSTRUIRE 
PARCAJE  ACOPERITE,  ALBA  IULIA,  STR.  TOPORASILOR,  NR.  22, 
solicitant SC OANCEA SRL”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat nefavorabil acest proiect de hotărâre şi  avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin  Hedviga:  “La  art.  4  nu  aprobă  PUD  privind  modificarea  unor 
reglementări în vederea realizării unui parcaj acoperit în Cetate în zona Pieţei între 
Şpar şi biserica Maranata. planul urbanistic l-am solicitat deoarece iniţial acest plan 
urbanistic  prevedea  aici,  în  faţa  Şparului  un  parcaj  neacoperit.  Parcajul  acoperit 
solicitat  de  către  beneficiarul  Oancea,  vedeţi  zona  aceasta  haşurată  propune  nişte 
copertine  sub această formă. Şi, de asemenea  am obligaţia să vă spun că acest teren 
este un teren cu problemeşi să vă spun pe scurt un istoric. În zona aferentă au fost 
făcute nişte barăci fără autorizaţie. În baza unui proces verbal de contravenţie şi cu 
ajutorul  instanţei  au  fost  terminate  aceste  barăci  unde  se  producea  activitatea 
comercială şi, şi aşa ştiţi că, sus în piaţă  nu sunt destule parcaje.” 
          Jidveian Ovidiu Viorel: „Motivul pentru care propunerea ar fi să nu aprobăm 
care ar fi? Că terenul este în litigiu?”

Călin Hedviga: „Nu. Pentru că se diminuează cu patru numărul parcajelor şi 
pentru că nu se justifică nişte parcaje acoperite într-o zonă comercială.”

Pleşa Gabriel: „Doamna arhitect! În cazul în care se eliberează o autorizaţie 
de construcţie pentru aşa ceva, acolo ar scrie clar parcaje acoperite?”

Călin Hedviga: „Noi autorizăm nu copertinele pentru parcaje! Noi autorizăm 
construcţia.”

Pleşa Gabriel: „Autorizăm construcţia dar ar putea să-şi schimbe destinaţia?”
Albani Rocchetti Simone: „Poate. Normal.”
Marius Adrian Costinaş: „Logic că poate.”
Pocol Dorin: „Şi ce e! O schimbă şi mai ia o amendă!”
Mircea Hava: „Acolo avem o problemă în care, din păcate am rămas singuri. 

Pe lângă că am rămas singur mai mergem şi pe la instanţă să fiu martor. Am încercat 
de câtva timp să facem curăţenie în zonă. Ceea ce se întâmplă acolo este aberant! Aţi 
văzut  şi  dumneavoastră!  Deocamdată  am  fost  obligaţi  să  dăm  autorizaţie  de 
funcţionare la un wc public!  Pentru că asta este acolo! Un wc, o nenorocire! Eu vă 
spun! Aşa s-a aprobat! Parcarea să rămână parcare! Noi o să vedem ce mai putem face! 
O să facem o scrisoare ca să ia măsurile cei îndrituiţi pe lege! Pentru că acolo nu se 
poate face activitate comercială!  Uitaţi-vă cum arată piaţa!  Între timp s-au deschis 



acolo! Este o hală în faţă, este o hală în spate! Degeaba investeşte cineva că nu se 
poate!  Cineva  vrea  să  menţinem ceea  ce  este  acolo!  Din  păcate,  aici  suntem!  Şi, 
suntem în special cu partea de piaţă din spate! Nu văd de ce să acopere! Parcarea poate 
să  fie  descoperită,  elegantă!  Aşa  a  fost  proiectul,  aşa  să  rămână!  Acolo trebuie  să 
vedem!”

Pocol  Dorin:  „Ce  autoritate  este  mai  mare  decât  Consiliul  local  în  oraş! 
Probabil, iarăşi vă este frică!”

Pleşa Gabriel: „Instanţa!”
Pocol Dorin: „Lasă instanţa! Vorbea că vrea unu, că vă luaţi după nume, că 

ăla e a lui ăla, că ăla e alui ăla!”
Paul  Voicu:  „Desfiinţare  pe  domeniul  privat  nu  se  poate  face  decât  în 

instanţă!”
Mircea Hava: „Decât prin instanţă!”
Pocol Dorin: „Dar auziţi că s-a dat deja!”
Mircea Hava: „Păi ne-a dat hotărârea!”
Călin Hedviga: „Pentru barăcile acelea!”
Mircea Hava: „Pentru barăcile acelea care s-au desfiinţat!”
Pocol Dorin: „Dar el nu avea voie să construiască fără autorizaţie!”
Mircea Hava: „Nu!”
Paul Voicu: „Acum mai facem încă un proces!”
Mircea  Hava:  „Toate  amenzile  au  fost  stinse  şi  acum mai  facem încă  un 

proces.  Toată  chestiunea  este  că  am avea  ceva  cu  cineva!  Noi  nu avem nimic  cu 
nimeni! Chiar l-am felicitat pe domnul care cere pentru faptul că, în magazinul acela 
care a fost acolo a făcut piaţă. Şi am zis: foarte bine ai făcut! De ce să investească 
oraşul când există spaţii arhisuficiente în care poate să stea lumea la piaţă în condiţii  
corecte? Dar din păcate în spate funcţionează! Aţi văzut ce este acolo! V-am spus ca să 
ştiţi ce este acolo! Şi acum vom încerca din nou ca să facem curăţenie acolo! Nu se 
poate! Este un jeg acolo!”

Pleşa Gabriel: „Dacă noi am reglementat urbanistic piaţa alimentară acolo! 
Am reglementat? Da? Bun! Trebuie rezolvat acolo! Eu sunt de acord! E un lucru pe 
care  trebuia  să-l  rezolvăm  de  ani  de  zile!  Ori  în  înţelegere  cu  proprietarii  să-l 
cumpărăm acolo ori dacă nu haideţi să încercăm o expropriere în folosul comunităţii. 
Care ar fi problema? Este un aspect pe care am ţinut să-l discutăm de ani de zile!”

Marius Adrian Costinaş: „Dar nu are legătură cu subiectul! Avem articolul 4! 
Dacă mai sunt discuţii pe articolul 4? Dacă nu mai sunt supun la vot cine este pentru 
neaprobarea articolului 4.”

Pocol Dorin: „Iertaţi-mă că vă întreb! Dar voi de ce nu aveţi  încredere în 
comisia aceasta de urbanism?”

Marius  Adrian  Costinaş:  „Supun  la  vot  cine  este  pentru  neaprobarea 
articolului 4.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 12 voturi pentru neaprobare, 5 abţineri 
Pleşa Gabriel,  Rareş Buglea, Zdrânc Daniel,  Şerdean Dorin Pavel, Popa Pavel şi  2 
voturi împotrivă Jidveian Ovidiu Viorel, Crişan Vasile.”

Art.5:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „SCHIMB  PARTIAL  DE 
DESTINATIE DIN APARTAMENT IN SPATIU COMERCIAL SI EXTINDERE, 
ALBA  IULIA,  STR.  CLOSCA,  BL.3,  SC.E,  AP.3,  solicitant TANASIE 



GEORGE”, conform planului de situatie anexat.
Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 

specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin Hedviga: “Pe strada Cloşca, schimb parţial de destinaţie din apartament 
în spaţiu comercial într-o zonă unde a rămas necompletat un front de spaţii comerciale. 
Este vorba de o parcelă mică.” 
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.6:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  SPATII 
COMERCIALE - FLORARIE SI ATELIER PRODUCTIE COROANE, ALBA –
IULIA,  str.  TUDOR  VLADIMIRESCU,  NR.30,  solicitant CONT   IOAN”, 
conform planului de situatie anexat, cu conditia respectarii Codului Civil prin 
obtinerea la autorizare a acordului vecinului direct in forma autentica pentru 
amplasarea constructiei la o distanata de 60cm fata de limita de proprietate.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Călin Hedviga: “Participăm la o restructurare a unei parcele din zona centrală 
în vederea realizării de spaţii comerciale, florărie şi atelier pentru coroane. Aici suntem 
la  BCR pe  strada  Tudor  Vladimirescu.  În  această  zonă  propunerea  vizează   două 
construcţii  pe  parcelă  cu  o  faţadă  bine  refăcută  şi  modernizată.  Comisiile  au  dat 
favorabil  cu  condiţia  respectării  Codului  civil  prin  obţinerea  acordului  direct  al 
vecinilor în formă autentică aşa cum cere Codul civil pentru amplasarea construcţiei la 
o distanţă mai mică de 60 cm faţă de limita de proprietate. Se impune menţinerea 
condiţiei şi v-aş propune ca această condiţie să fie aplicabilă la autorizare.” 
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru cu condiţia impusă.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Jidveian 
Ovidiu Viorel.”

Art.7:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „EXTINDERE  SI 
REFUNCTIONALIZARE  PENSIUNE,  ALBA  IULIA,  B-DUL  REPUBLICII, 
NR.5, solicitant TIUCA DENISA LIVIA”, conform planului de situatie anexat, cu 
conditia  prezentarii  documentelor privind  indeplinirea  etapei  de  informare  şi 
consultare a publicului

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.



Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre  cu conditia 
prezentarii  documentelor  privind  indeplinirea  etapei  de  informare  şi  consultare  a 
publicului.”

Călin Hedviga: “Lângă bazinul olimpic exista pe vremuri o terasă cu un grup 
sanitar  într-o  zonă  destructurată.  Beneficiarul  propune  extinderea  pensiunii  Steaua 
Nordului şi realizarea unei extinderi sub această formă.”

Pleşa Gabriel: „E vorba de clădirea aceea în roşu neterminată?”
Călin Heddviga: „Nu. E Steaua Nordului. Era cândva o terasă de lemn cu  un 

grup  sanitar,  domnul  Pleşa!  Este  o  condiţie  aici  care  a  fost  îndeplinită.  Aceea  de 
consultare a populaţiei.” 
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru cu condiţia impusă.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.8:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „EXTINDERE  SI 
MODERNIZARE  HOTEL,  ALBA  IULIA,  P-TA  IULIU  MANIU,  NR.22, 
solicitant SC FLOREA GRUP SRL”, conform planului  de situatie  anexat,  cu 
conditia reglementarii din punct de vedere juridic, pana la autorizare, a locurilor 
de parcare necesare.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu conditia 
reglementarii din punct de vedere juridic, pana la autorizare, a locurilor de parcare 
necesare.”

Călin Hedviga: “La articolul 8 este prezentată extindere şi modernizare Hotel 
Transilvania. Este vorba de acest hotel  pentru care s-a emis autorizaţie de desfiinţare 
a restaurant iar modernizarea presupune realizarea unui nou front construit. Aşa avem 
acum. Şi, propunem realizarea unui nou front construit şi modernizarea pur şi simplu a 
imobilului. 

Mă întorc la planul de situaţie.  De ce? Pentru că a existat  aici  o condiţie 
privind reglementarea juridică a parcajelor. Vă propun o variantă în care parcajele sunt 
închiriate din domeniul public şi cealaltă variantă în care parcajele sunt pe lot propriu 
în accintă  cu acces din strada Teilor.”

Pocol Dorin: „În comisie nu am agreat parcarea publică. Oricum am gândit în 
ideea în care turiştii vin, majoritatea după masă, oricum parcarea e goală toată, peste 
noapte poate să fie toată a lor.  Dar dimineaţa nu ajung parcările şi  atunci  nu prea 
suntem de acord să ia din parcarea publică.  În modul acesta va pune ceva că te bagi în 
hotel sau va pune ceva ca la Primărie!” 

Zdrânc Daniel: „E mult 25 de locuri în faţa hotelului!”



Pocol Dorin: „Sunt mai multe. Sunt 3 sau 4. Uită-te acolo! Cât toată partea 
aceea! Deci, nu are rost! Părerea mea! Eu am fost foarte încântat când am văzut că a 
demolat şi am zis că îşi face subteran, sigur! Acum, din discuţii am înţeles că nu se 
poate  subteran dar  dacă îşi  face acolo plus cele  din faţă  chiar  de lângă trotuar  cu 
hotelul, eu am încredere.”

Mircea Hava: „Te-aş ruga, domnule arhitect, să mai explici odată!”
Domnul Străjan: „Ştiţi că eu le văd un pic mai în ansamblu!”
Mircea Hava: „De aceea vreau să explici tu!”
Domnul Străjan: „Şi din acest punct de vedere ...”
Pocol  Dorin:  „Îmi  cer  scuze  că  vă  întrerup!  Nu o  să  mă  puteţi  convinge 

niciodată pentru parcări! Niciodată!”
Domnul  Străjan:  „Am  prezentat  şi  în  comisie.  Vă  rog  să  puneţi  planşa 

dinainte! Intenţia noastră de ani de zile este să dezvoltăm  o mare parcare subterană 
sub toată piaţa aceasta. Ceea ce vedeţi  cu albastru acolo este cel puţin la nivel de 
intenţie pentru a putea băga în jur de  300 de locuri de parcare şi de a rezolva în felul 
acesta problema parcărilor. E chiar o intenţie. Repet! Am avut-o de mai multă vreme 
dar pare-se că ar exista din nou posibilitatea de a aborda această problemă prin prisma 
accesării unor fonduri din afară. Şi în felul acesta, repet, am putea să rezolvăm o mare 
problemă  nu  pentru  hotel  pentru  că,  hotelul,  aşa  cum  a  spus  domnul  Pocol 
funcţionează la ore diferite de funcţionare a pieţei care este aglomerată în primul rând 
de existenţa Tribunalului nu a hotelului sau a celorlalte clădiri din zonă. Bineînţeles că 
este o problemă care numai în felul acesta poate fi rezolvată. Noi, după cum ştiţi, am 
făcut un studiu în zona aceasta centrală şi avem un necesar de 450 de locuri de parcare. 
Şi, dacă se poate rezolva parcarea de către BCR, din faţa BCR către magazinul Unirea 
care are 100 de locuri de parcare, aceasta cu 300 şi cu ceea ce avem în faţă la BRD, eu 
zic  că s-ar  rezolva problema parcărilor.  Şi,  în ideea aceasta  noi  am spus că,  ca  şi 
principiu să fie alocate o parte din parcările acelea pentru că de la bun început parcarea 
aceasta a fost... Dar ar trebui să încep cu un pic de istoric. Este prima piaţă centrală a 
oraşului care a fost făcută în a doua jumătate a secolului 18 şi a funcţionat ca şi piaţă 
de alimente. Aici practic se întâlneau cu toate produsele de pe oraş. În 1972 a apărut 
acest  hotel,  an  în  care  s-a  şi  pus  pentru  prima  dată  problema parcărilor  şi  a  fost  
rezolvată  o primă împărţire a acestui spaţiu în loc de parcare. Şi, din cauza aceasta 
spun, noi am insistat mai mult pentru că ne-am ocupat de mai multe clădiri aici. Şi 
ştim cu siguranţă că nu poate fi rezolvată problema parcării nici dând şi nici nedând 
Hotelului Transilvania! Pentru că Hotelul Transilvania  este al oraşului!”

Pocol Dorin: „Nu e al oraşului Alba-Iulia!”
Domnul Străjan: „Nu, nu! Este în primul rând o funcţiune a oraşului pentru că 

este  în  centrul  oraşului  nostru.  Şi,  din  cauza  aceasta  spun  că  trebuie  o  gândire 
structural diferită faţă de ceea ce am gândit până în momentul de faţă. Mulţumesc!”

Pocol Dorin: „Spunea domnul Străjan că nu rezolvă nici problema oraşului 
din punct de vedere al parcărilor, nici a hotelului! Atunci, haideţi să alegem varianta 
cea mai puţin rea pentru oraş! Să lăsăm cât mai mult pentru oraş atâta timp cât nu sunt 
rezolvate încă parcările de care  vorbea dumnealui!  Lângă BRD sau chiar  subteran 
acolo!”

Raul  Sebastian  Tudoraşcu:  „Am o  întrebare.  Spuneţi-mi  şi  mie  ce  nu  vă 
convine? Hotelul acesta este hotel de când?”

Domnul Străjan: „Din 1972. De 40 de ani. După şedinţa în care aţi ridicat şi 
pe bună dreptate aţi ridicat problema aceasta, am restudiat  şi am pus mai mult de 



jumătate din parcări pe teren propriu în spate.”
Pocol Dorin: „S-ar încadra cu parcarea care e lângă trotuar?”
Domnul Străjan: „Da.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Atunci?”
Domnul Străjan: „E rezolvată problema.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Hotelul acesta a funcţionat ca hotel până acum 

2-3 luni!”
Rareş Buglea: „Domnilor! La obţinerea calificativului de nu ştiu câte stele au 

nevoie de parcările acestea!”
Pocol Dorin: „Sunt mai multe chestii, domnule!”
Rareş Buglea: „Au nevoie de un calificativ acum! Creşte! A funcţionat până 

acum la două stele! Vrea patru stele acum!”
Pocol Dorin: „Investeşte nişte bani acolo!”
Mircea Hava: „Şi aveţi nevoie de parcări?”
Domnul  Străjan:  „Da.  Legea  cere  25%  din  capacitatea  hotelului  să  fie 

asigurată  din parcări. În viitor va avea în jur de 100 de camere. În momentul acesta 
are 82 şi în felul acesta o să trebuiască în jur de 25 de locuri de parcare.”

Rareş  Buglea:  „Şi  e  discuţie  dacă  le  închiriem  pe  spaţiul  public  sau  le 
amenajăm!”

Zdrânc  Daniel:  „Odată  închiriate  pe  domeniul  public  le  luăm  din  faţa 
Tribunalului!”

Domnul Străjan: „Nu, nu! Ele sunt rezolvate de-a lungul hotelului şi restul 
sunt în spatele hotelului.”

Pocol Dorin: „Domnul Străjan! Dacă este rezolvată problema în felul acesta 
este ok.”

Albani Rocchetti Simone: „E rezolvată problema! Ce tot discutăm?”
Marius Adrian Costinaş: „Într-un an şi jumătate Tribunalul va pleca.”
Sandu  Cornel  Stelian:  „O  întrebare.  În  momentul  acesta  este  rezolvată 

problema pusă de comisie?”
Domnul străjan: „Da.”
Marius Adrian Costinaş: „Dacă e rezolvată problema, supun la vot!”
Mircea Hava: „Domnilor! I le dăm, le plătesc! Cu o singură condiţie. Să nu 

facă dimineaţa, când nu are ce să facă, să nu pună jandarmul să nu lase pe cineva să 
parcheze chiar dacă sunt libere! Dacă sunt libere!”

Pocol Dorin: „Nu le dăm nimic, domnul Primar!”
Mircea Hava: „Nu le dăm nimic?”
Pocol Dorin: „Nu.”
Mircea Hava: „Dar are unde să-şi facă?”
Albani Rocchetti Simone: „În faţă sau în spate!”
Domnul  Străjan:  „Acestea  din  faţă,  care  sunt  în  faţa  hotelului  sunt  pe 

domeniul public.”
Marius Adrian Costinaş: „Domnul Pocol a spus că nu are treabă cu ele. El e 

interesat de-a lungul.”
Albani Rocchetti Simone: „Pe lângă trotuar!”
Pocol Dorin: „Domnul Florea, sunteţi aici! Eu sunt de vină! Eu m-am opus să 

vă dea acele parcări! Am zis că dacă ia din parcările cele multe afectează oamenii care 
lucrează în zona respectivă. Dacă rămân cele de lângă trotuar şi  rezolvă ceva şi în 
spate că au teren destul, e ok. Ok? E bine cum am zis?”



Călin  Hedviga:  „Pentru  ambele  variante  trebuie  închiriat  terenul  aferent 
parcajelor.  Indiferent  de  suprafaţă.  Deci,  regimul  juridic  trebuie  menţinut  ca  şi 
condiţie.”

Marius Adrian Costinaş: „Supun la vot cine este pentru?”
Călin Hedviga: „Pentru această variantă, da?”

              Marius Adrian Costinaş: “Da. Supun la vot cine este pentru aprobarea acestui 
articol cu condiţia impusă.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Marius 
Adrian Costinaş, Petric Vasile.”

Art.9:  Aprobă Planul Urbanistic  de Detaliu „EXTINDERE CANTINA – 
CONSTRUIRE  SPATIU  PREPARAT  HRANA,  ALBA  IULIA,  Str. 
CALARASILOR, NR. 2, solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA prin SCOALA 
GENERALA VASILE GOLDIS”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin  Hedviga:  “Şcoala  vasile  Goldiş  solicită  construirea  unui  spaţiu   de 
preparare a hranei în incinta şcolii. Este în prelungire la această zonă.”

Mircea Hava: „Ce e?”
Călin Hedviga: „E un spaţiu de preparare a hranei realizat  prin extinderea 

şcolii.”
Pleşa Gabriel: „Este şcoala nr. 1? Da?”
Călin Hedviga: „Da. Şcoala nr. 2.”
Pleşa Gabriel:  „Din câte ştiu am achiziţionat un teren tocmai pentru acest 

scop.”
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE LOCUINTA 
CU  SPATIU  COMERCIAL LA PARTER,  ALBA IULIA,  STR.  NAZARETH 
ILLIT,  F.N.,  solicitant BERA RAMONA CRISTINA”, conform  planului  de 
situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
Călin Hedviga: “Construire locuinţă şi  spaţiu comercial la parter pe strada 

Nazareth Ilith intersecţie cu George Enescu. Este vorba de o stradă aflată între Alba-
Iulia şi Miceşti. I-am cerut documentaţie de urbanism ca să vedem cum mobilează şi la 
ce capacitate o zănă de locuinţe individuale.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la 
vot cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.11:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „MODIFICARE 
REGLEMENTARI URBANISTICE aprobate prin PUD – HCL nr.389/12.2012, 
ART.6,  ALBA IULIA,  STR.  ALESSANDRIA,  FN,  solicitant STOIA EUGEN 
MARCEL”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin Hedviga: “S-a aprobat acest PUD şi acum solicităm modificarea lui . 
Modificarea constă în relaţia construcţiei faţă de căile de acces reglementate.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Părăsesc  sala  de  şedinţă  domnii  consilieri  Albani  Rocchetti  Simone,  Sandu 
Cornel Stelian.

Art.12:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  6 
LOCUINTE  IN  REGIM  CUPLAT  SI  IMPREJMUIRE,  ALBA-IULIA,  str. 
FANTANELE, nr. 107, solicitant BRATE IOSIF , BRATE MONICA LILIANA”, 
conform planului  de  situatie  anexat,  cu  condita  ca  pana  la  autorizare  sa  fie 
rezolvata situatia judica a terenului aferent strazii prin parcelare si schimbarea 
categoriei de folosinta din arator in drum.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Călin Hedviga: “Aşa arată construcţia. Între Alba-Iulia şi Miceşti continuare 
bulevardul  Revoluţiei  există  un  teren  spre  drumul  Pâclişii  pentru  care  se  solicită 
construirea a câte două locuinţe cuplate  a căror volumetrie este ceva de acest gen. 
Aici, comisiile au dat aviz favorabil cu condiţia ca până la autorizare să fie rezolvată 
situaţia juridică a terenului afectat de dezvoltarea străzii şi schimbarea categoriei de 
folosinţă din arător.”



Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru cu condiţia impusă.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.”

Art.13:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „EXTINDERE  SPATIU 
COMERCIAL, ALBA IULIA, B-DUL 1 DECEMBRIE 1918, BL.M1,  solicitant 
SC DACIA SA”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin Hedviga: “Pe bulevardul 1 Decembrie, la primul tronson de la M-uri 
există alimentara  Dacia care solicită o extindere. Extinderea se alinează  cu blocul 
învecinat şi a cărei prezentare arată de genul acesta.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 16 voturi pentru şi un vot împotrivă 
Petric Vasile.”

Art.14 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN 
INTRAVILAN  PENTRU  CONSTRUIRE  LOCUINTE  INDIVIDUALE,  ALBA 
IULIA, OARDA DE SUS, JUD. ALBA, solicitant DAVID NICOLAE, GAVRILA 
ANA MARIA,  CIORAN  ELENA,  ROMCEA CORNEL,  TIRAU  NICOLAE”, 
conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin Hedviga: “Avem o introducere în intravilan care reglementează o zonă 
de locuinţe individual. S-a făcut parcelă pentru servitute de drum, s-a făcut convenţie 
pentru servitute de utilitate publică  şi avem toate avizele.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.”

Art.15 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICARE  PUZ  ALBA 
MICESTI, ALBA IULIA STR. NAZARETH  ILITH, F.N.,  solicitant NICULA 



MARIUS  SEBASTIAN,  MANESCU  COSMIN  OVIDIU,  LAZAR  VIORICA, 
FLOAREA ANISIE,  MITROFAN  NICOLAE  si  sotia,  MITROFAN  DORINA 
MARIA”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin Hedviga: “În PUZ Alba Iulia – Miceşti, modificare PUZ. Acest PUZ, 
trebuie să vă aduc aminte că a mai fost aprobat de dumneavoastră şi în urma unei 
sentinţe judecătoreşti a fost revocat  pentru motivul că nu era avizul de la Transgaz în 
actualitate,  valabilitate.  Acum,  beneficiarul  a  obţinut  din  nou  avizul  şi  reluăm 
procedura de aprobare. Procedura de aprobare am reluat-o  pentru că s-au produs de-a 
lungul timpului efecte juridice şi anume: parcelare, vânzare, realizare de drumuri chiar 
şi o autorizare.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.”

 Revin în sală domnii consilieri Sandu Cornel Stelian, Albani Rocchetti Simone. 

Art.16  Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „ELABORARE  PUZ  PENTRU 
PARCELARE  IN  VEDEREA  CONSTRUIRII,  LOCUINTE  INDIVIDUALE  SI 
REALIZARE DRUM ACCES, ZONA FRANCESCA –SCHIT, ALBA IULIA,  STR. 
FRANCESCA, F.N.,  intravilan,  solicitant PISEC IURAI,  PISEC MARIA IOANA, 
PODPREATOV  MARIUS,  LUCA ADRIANA,  TATAR  VIRGIL,  TATAR  SONIA 
ADRIANA,  ALEXEI  ALEXANDRU,  ALEXEI  DORINA,  TARTARIAN OVIDIU, 
BOLD  VASILICA,  STOIA  RAFILA,  NICOLA  FLAVIU,  NICOLA  CORINA, 
COSTEA ROMULUS,  NICOLA STELIAN CONSTANTIN”, conform planului  de 
situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul 
de specialitate.

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.

Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”

Călin  Hedviga:  “De  asemenea,  este  o  parcelare  în  vederea  realizării  unor 
locuinţe individuale în zona Francesca. S-au realizat şi artere de circulaţie prin străzi 
de categoria a patra.”

Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
cine este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”



Art.17 Se stabileste,  pentru documentatiile  de urbanism PUD de la art.5, 
art.6, art.7, art.8 art.9, art.10, art.11, art.12 si art.13 perioada de valabilitate de 3 ani.
         Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.18 Se  stabileste,  pentru  documentatia  de  urbanism PUZ de  la  art.14, 
art.15 si art.16 perioada de valabilitate pana la aprobarea noului PUG al municipiului 
Alba Iulia.
        Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Marius Adrian Costinaş: “Supun la vot proiectul de hotărâre în totalitate. Cine 
este pentru.”

“Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru. 

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Zdrânc Daniel.

        11. Însuşirea documentaţiei de parcelare a unui imobil „spaţiu comerial” situat în 
Alba Iulia, str. George Bariţiu, nr. 3.
       Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare 
din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot 
aprobarea acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 133/2013

          12. Propunerile de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor particulare.
        Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot  aprobarea 
acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 134/2013



         13. Însuşirea documentaţiei de rectificare a imobilului (teren) situat în Alba Iulia,  
str. Călăraşi, nr.2.
        Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot  aprobarea 
acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 135/2013

        14. Parcelarea unui imobil (teren) proprietatea municipiului Alba Iulia – domeniul 
privat - situat în Alba Iulia, str. Anghel Saligny, FN.
     Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii  dacă  aveţi?  Nu sunt,  atunci  supun  la  vot 
aprobarea acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

           S-a adoptat Hotărârea nr. 136/2013

       15. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unui imobil „drum”, situat în Alba Iulia – Pâclişa.
       Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii  dacă  aveţi?  Nu sunt,  atunci  supun  la  vot 
aprobarea acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

           S-a adoptat Hotărârea nr. 137/2013

       16. Atribuirea în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul 
aferent locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii.
        Se  dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 



partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

      Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, atunci supun la vot 
aprobarea acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru."

           S-a adoptat Hotărârea nr. 138/2013

Revine în sală domnul consilier Zdrânc Daniel. 

          17. Aprobarea amplasării unui sistem de supraveghere video cu circuit închis de 
către Societatea de Transport Public SA.
        Se  dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Pocol Dorin: „Comisia?”
           Ioan Bogăţan: „Comisia a lăsat la latitudinea Consiliului local să decidă.”

Pocol Dorin: „Acum, iarăşi vă este frică de cineva!”
Ioan Bogăţan: „Da! Ne este frică!”
Pocol Dorin: „De ce nu v-aţi spus punctul de vedere? Eu am mare încredere în 

comisia aceasta!”
Ioan Bogăţan: „Şi aşa este consultativ punctul nostru de vedere!”
Marius Adrian Costinaş: „Nu am ajuns la un punct de vedere comun şi atunci am 

lăsat la latitudinea Consiliului local.”
Pocol Dorin: „Deci, pentru ce sunt camerele acestea?”
Mihai Pripon: „Din câte cunosc eu, se solicită acest lucru deoarece în zonele unde 

se amplasează aceste camere de luat vederi, automatele de bilete şi staţiile de autobuz au 
fost vandalizate în repetate rânduri. Şi atunci, pentru o mai uşoară supraveghere a acestora 
şi o eventuală identificare a persoanelor care fac aceste acte vi se propune acest proiect.”

Mircea Hava: „Mi se pare perfect valabil! Dacă am avea forţa să supraveghem 
intersecţiile! Ne trebuie forţă financiară! Cetatea ar foarte bine! Cui îi este frică înseamnă 
că are o problemă cu ele! Este făcut pentru cei care strică! Nu trebuie decât unu să-ţi 
mâzgălească  ceva  şi pe urmă prinde orbul, scoate-i ochiul!”

Paul Voicu: „Domnule preşedinte! Îmi cer scuze! Voi pleda pentru mai multe cu 
această  ocazie.  Nu  neapărat  pentru  cele  nouă  poziţii  sau  câte  sunt.   Ştim că  avem 
hotărârea prin care afişajul în municipiul Alba-Iulia se face pe şapte cilindrii de beton  pe 
care îi avem în oraş şi în panourile de afişaj public în staţiile de autobuz. Avem 64 sau 
câte sunt. Toate aceste panouri sunt desenate, sparte, lipit pe ele! Am vorbit cu Poliţia 
locală.  Am găsit  11 oameni în vreo trei ani  de când avem afişaj  public. Unsprezece 
oameni care au vandalizat şi au lipit afişe peste fără să vină la noi. Pentru cei noi, vreau să 
vă spun că hotărârea spune că, cine vrea să anunţe un eveniment vine la Primărie, plăteşte 
un leu pe formatul A 3 iar noi facem tot.  Nu mai are nimic de făcut! Nu mai avem unde 
să afişăm! Va trebui anul acesta să băgăm în reparaţie capitală toate aceste panouri care 
sunt devastate total. Ori cred că este normal şi  logic să punem peste tot să protejăm 
bunurile publice.”

Pocol Dorin: „În campania electorală pot apela la chestia aceasta să-mi puneţi afişe 
acolo?”

Paul Voicu: „Nu. Numai unde tot Consiliul local votează afişajul public pentru 



campania electorală!”
Mircea Hava: „Te afişăm unde vrei!”
Zdrânc  Daniel:  „Să  înţeleg  că  aceasta  face  parte  din  planul  de  reducere  al 

cheltuielilor!”
Paul Voicu: „Corect!”
Sandu Cornel Stelian: „Dacă se strică un automat cine plăteşte? Noi?”
Zdrânc Daniel: „Dacă se pun camerele acestea cine plăteşte?”
Sandu Cornel Stelian: „Ei.”
Zdrânc Daniel: „Tot noi.”
Paul Voicu: „Ei plătesc.”
Zdrânc Daniel: „Ei prin noi!”
Nicola Stelian: „Scopul pentru care sunt montate aceste camere este bine să aveţi 

cunoştinţă. De cinci ani şi patru luni au fost montate automate  de vânzare bilete în oraş. 
Şi în această perioadă au fost aproximativ 90 de zile, nu consecutive în care sunt scoase 
din funcţiune automate, sunt vandalizate. Cel puţin 10% din ele sunt vandalizate zilnic cu 
obiecte străine, urină sau ce vreţi dumneavoastră, forţate cu leviere. Se introduce în ele 
gumă de mestecat. Am avut fel de fel de evenimente. Niciodată autorii nu au fost prinşi.”

Mircea  Hava:  „Domnule  director,  nu  vă  supăraţi!  Citiţi,  domnule!  Nu 
dumneavoastră, domnii consilieri! Să vă citesc eu: pe cheltuiala sa! Scrie clar! Dacă tot 
timpul dăm din umeri şi  credem că se fac matrapazlâcuri, v-am mai spus să aduceţi 
dovada! Poveştile din târg sunt poveşti din târg!”

Pleşa  Gabriel:  „Am şi  eu  o  intervenţie.  În  vechiul  mandat,  pentru  mai  tinerii 
consilieri vreau doar să vă spun că am încercat, am avut încercări de promovare a unui 
proiect de amplasare  de camere video pentru supravegherea intersecţiilor, a traficului în 
oraş, a serviciilor publice ale Primăriei. Era o notă de fundamentare foarte clară acolo! A 
fost respinsă deşi noi am arătat că este bine  şi că scade infracţionalitatea făcând asemenea 
investiţii, pentru că era Clujul înaintea noastră care a făcut un asemenea proiect pilot. Eu 
zic că e bine, e o părticică din ceea ce ar trebui supravegheat video în acest oraş. El e 
pentru bunul mers al lucrurilor şi  eu cred că,  având în vedere că e şi o investiţie, merită  
să începem! Să dea Dumnezeu să mai vină şi alţii care investesc în supravegherea video a 
oraşului. Deci, eu zic că merită. Dacă vă mai aduceţi aminte vechii colegi, am fost unul 
dintre iniţiatorii acestui proiect. Sigur că nu zonele de relaxare, terasele.”

Albani Rocchetti Simone: „Este foarte clar! Scrie pe cheltuiala sa. Noi nu cheltuim 
nimic.”
 Marius Adrian Costinaş: „Dacă mai aveţi discuţii? Dacă nu sunt, atunci supun la 
vot aprobarea acestui proiect.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 14  voturi pentru şi 4 abţineri Petric 
Vasile, Zdrânc Daniel, Şerdean Dorin Pavel, Marius Adrian Costinaş."

S-a adoptat Hotărârea nr. 139/2013

       18. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri situate în Cetatea 
Alba  Carolina  –  Zona  Interioară  a  Fortificaţiei,  delimitată  de  conturul  exterior  al 
bastioanelor şi curtinelor, în scopul desfăşurării de activităţi comerciale de tip comerţ 
stradal.
       Se  dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 



partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
       Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
     Mihai  Pripon: „Aici,  aşa cum bine ştiţi,  prin Hotărârea nr.  89/2013 aţi  aprobat 
regulamentul de desfăşurare a acestor tipuri de activităţi astfel că azi, pentru punerea în 
executare a acestei hotărâri vă propun spre aprobare caietul de sarcini şi contractul cadru 
după care vom organiza licitaţia şi după care vom lucra mai departe.”

Mircea Hava: „Ce am uitat să scoatem zona interioară, Piaţa Cetăţii? Sunt aceleaşi 
condiţii? Nu?”

Mihai Pripon: „La terase sezoniere?”
Mircea Hava: „Da. În piaţa Cetăţii. Doamna arhitect şef!”
Mihai Pripon: „Eu am înţeles că la acestea se pot face...”
Pleşa Gabriel: „Dar este şi pe aşa ceva!”
Mircea Hava: „Dacă este. Hai să le scoatem!”
Pleşa Gabriel: „Cele două terase.”
Mircea Hava: „Singurul lucru acolo, poate le mai mutăm în dreapta sau stânga.”
Pleşa Gabriel: „Da. Pentru utilităţi.”
Mircea Hava: „Noi am discutat. Că din cauza aceasta v-am spus. Haideţi să le 

scoatem şi acestea, frate,  să terminăm odată cu balamucul acesta! Că le scoatem în 
august! Doamna arhitect a făcut o propunere. A mers pe teren. Au fost şi alţii! Poate le 
punem lângă unitatea militară acolo! Chiar dacă unitatea militară va fi foarte deranjată că 
le luăm secretul!  Deja avem mari probleme cu ei că violăm secretul! Măcar estompăm un 
pic acea clădire cu geamurile sparte  şi pIcă ţigla! Aţi văzut iarna ce scrie: nu circulaţi pe 
acolo pe trotuar că vă pica ţigla în cap!”

Pleşa Gabriel: „Deci, un amendament?”
Mircea Hava: „Nu. Să introducem. E acelaşi regulament.”
Pleşa Gabriel: „Să fie nu 13 locaţii ci 15.”
Mircea Hava: „Nu, nu, nu! Să fie şi cele două locaţii din Piaţa Cetăţii  şi să scriem 

în amendament acolo cu posibilitatea de a se translata suprafaţa.”
Paul Voicu: „În funcţie de utilităţi!”
Mircea Hava: „Este aceeaşi poveste. Le adăugăm şi celelalte două. Pentru că din 

ceea ce ştiu şi aşa este caietul de sarcini şi regulamentul. Este identic şi la fel.”
Pleşa Gabriel: „Dar programul de funcţionare?”
Mircea Hava: „Programul de funcţionare îl dăm. Nu e nici o problemă!”
Pleşa Gabriel: „Este la latitudinea dumneavoastră oricum.”
Mircea Hava: „Trebuie refăcut tot proiectul. Se adaugă celelalte două.”
Pocol Dorin: „Din cauza aceea este amendament pentru că ele se adaugă.”
Mihai Pripon: „Dacă îmi daţi voie. Am putea face această completare la proiectul 

referitorla închirierea prin licitaţie a teraselor sezoniere din Şanţurile Cetăţii.”
Mircea Hava: „Cu trăsurile?”
Mihai Pripon: „Cu trăsurile şi bicicletele. Este puţin mai încolo pe ordinea de zi. 

Este un proiect separat. Celălalt.”
Doamna din public: „Noi pregătim acum o altă variantă.”
Mircea Hava: „Cred că o să mai discutăm odată chestiile acestea, să le mai scoatem 

odată. Căruţele acelea, hai să zic pentru alimentaţie publică. Cine face căruţe foarte bine! 
Dar acestea sunt lucruri mult mai simple. Vă spun încă un lucru. Erau şi colorate. Roţile 
erau albastre. Ca şi cetăţean mi s-au părut că sunt foarte interesante. Este altceva. Aceasta, 
legat de ceea ce înseamnă comerţ.”



Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot 
aprobarea acestui proiect cu amendamentul propus.”
          "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 140/2013

         19. Neaprobarea scutirii la plata redevenţei datorate de către SC MONOLIT SRL 
în baza contractului de asociere nr. 72/2006.
         Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
     Mihai Pripon: „Dacă îmi daţi voie. Trebuie să vă mai fac încă o precizare. Ne-a 
venit acum, de curând  încă o cerere de la Monolit  prin care ne solicită să fim de acord cu 
cesionarea  totală sau parţială a acestui contract către o altă firmă, fără să precizeze cine 
este această firmă, să ne dea detalii despre ea, să vedem dacă putem să facem, să aprobăm 
această cesiune a contractului.”

Marius Adrian costinaş: „Noi avem acum un proiect care nu are legătură cu ea.”
Mihai Pripon: „Ştiu.”
Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 

Cine este pentru?”
„Fiind supus la vot,  proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru neaprobare şi  o 

abţinere Rareş Buglea.”

  S-a adoptat Hotărârea nr. 141/2013.

         20. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unei cantităţi de lemn provenind 
din pădurile proprietate a municipiului Alba Iulia. 
         Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat parţial favorabil acest proiect de hotărâre. Să ne dea 
explicaţii."

Popon Emil: „Conform amenajamentului după care se exploatează  pomi forestieri, 
amenajament decenal avem cotă de recoltă anuală 1 metru cub pe hectar pe an.  Având 
suprafaţa  de  946  de  hectare  am zis  că  aproximativ  1000  metrii  cubi.  Pot  interveni 
accidental alte cantităţi.  Se face prin licitaţie preţul. Am propus un preţ minim ce se 
vehiculează pe piaţă. Ştie Direcţia Silvică.”
          Pocol Dorin: „Foaioasele de foc.”
          Popon Emil: „Da.”

Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 
Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”



  S-a adoptat Hotărârea nr. 142/2013.

        21. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, str. Vasile Goldiş, lângă bl. S1, sc. B.
          Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia. Să ne dea explicaţii."

Mihai Pripon: „Am propus un preţ de 20 de euro/mp/an.”
           Pocol Dorin: „Cât?”

Mihai Pripon: „20 de euro/mp/an. Strada Vasile Goldiş.”
Pocol Dorin: „Câţi metrii pătraţi?”
Mihai Pripon: „21 mp. Extindere la cabinetul medical al doctorului Rău.”
Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 

Cine este pentru?”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

            S-a adoptat Hotărârea nr. 143/2013.

       22. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri situate pe traseul 
şanţurilor fortificaţiei de tip „Vauban” din municipiul Alba Iulia în scopul amenajării de 
terase sezoniere.
      Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
     Mihai Pripon: „Singura precizare ar fi că dacă celelalte terase de pe Şanţurile 
Cetăţii se încheie doar pe perioada acestui an, strict pe perioada acestui an  până în 31 
octombrie, va trebui să hotărâm ce facem cu celelalte.  Le scoatem în fiecare an la 
licitaţie sau pe o perioadă mai lungă? Cele din Piaţa Cetăţii.”
       Mircea Hava: „Eu zic să se facă totuşi o închiriere  pe mai mult timp pentru că ce 
a fost a fost! De ce? Pentru că cerinţele puse în caietul de sarcini nu  sunt cerinţe! Sunt 
cerinţe tematice. Să aibă omul.

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Pleşa Gabriel.

Dacă el vrea să stea patru ani sau cât se face contractul e bine! Dacă nu vrea să 
stea  patru  ani  este  problema lui!  Să  zică:  domnule  nu stau!  Şi  atunci,  scoatem la 
închiriere pe patru ani. Este o investiţie, câteva milioane bune.”

Zdrânc Daniel: „Suma aţi stabilit-o?”
Mihai Pripon: „Suma este stabilită prin hotărârea cu impozitele şi taxele locale. 

Oricum aşa am făcut şi la terase. 50 de bani/mp/zi.”
Mateş Mihaela: „Inclusiv terasele din şanţuri pe patru ani?”



Mircea Hava: „Tot.”
Mateş Mihaela: „Pe patru ani terasele din şanţuri?”
Zdrânc Daniel: „Domnule preşedinte! Doamna vrea să ia cuvântul!”
Mateş Mihaela: „Da. Am zis că poate ne prezentaţi un pic locaţiile  care vor fi 

scoase la licitaţie.”
Marius Adrian Costinaş: „Este amplasamentul cu indicativ!”
Mateş Mihaela: „După indicativ eu nu le cunosc! Eu chiar nu le cunosc pe toate 

după indicativ!
Mihai Pripon: „Aveţi o schiţă pe care le-am încercuit pe toate!”
Mateş Mihaela: „Eu chiar nu le cunosc pe toate după indicativ!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Dacă  vă  uitaţi  la  colegul,  sigur  o  să  vă  arate! 

Arătaţi-i schiţa!”
Mateş Mihaela: „Numai puţin. Eu am depus o cerere. Noi anul trecut, au fost 14 

terase scoase la licitaţie. Nu a venit nimeni la licitaţie! Am participat la licitaţie, am 
câştigat licitaţia, am investit nişte bani, am făcut spectacole şi tematici, nu am venit să 
cerem bani Consiliului local să aducem formaţii acolo, să promovăm rafturile!”

Sandu Cornel Stelian: „Păi de ce nu aţi venit!”
Mateş Mihaela: „Păi nu am venit să cerem! Am făcut pe cheltuiala noastră! Şi 

foarte mulţi consilieri de aici ştiu! Au văzut în şanţuri ce a fost şi ce am făcut noi! Şi,  
nu mi se pare corect ţinând cont că s-a votat un regulament anul trecut prin care s-au 
scos la licitaţie 14 locaţii de terase. Luna trecută s-a venit cu prelungirea contractului 
de valabilitate a regulamentului de anul trecut. Ori, noi am fost scoşi la licitaţie în baza 
unui regulament acolo, nu? Dacă regulamentul era făcut pe 5 ani, ne dădea pe 5 ani 
licitaţia!  Dar  regulamentul  a  fost  pe  un  an!  Ne-a  dat  pe  un  an!  Ei,  atunci 
dumneavoastră votaţi prelungirea contractului de valabilitate a regulamentului. Mie mi 
se pare normal să dea şi prelungire la cei care au fost! Nu? De ce să mai stăm? Noi 
avem investiţii făcute! Să  mai stăm încă două luni de zile! Nu mi se pare normal! 
Logic! Deci, nu mi-a dat-o nimeni să vin cu toate că poate aveam dreptul  faţă de alţii  
să deţin şi eu. Prin licitaţie am luat-o! Nu am luat-o că am fost favorizată! Cine a vrut 
să meargă a putut să meargă la licitaţie anul trecut! Din 14 locaţii, acum e normal! Da! 
Vrea toată lumea să vină la licitaţie după ce noi  am băgat banii! Ni s-a cerut, am 
îndeplinit exact regulamentul care ni s-a cerut! Nu am încălcat cu nimic votul! Toate 
investiţiile care le-am făcut! Eu cred că este normal să se dea prelungirea contractului 
pentru că noi prin licitaţie am luat! Nu am luat prin altceva!”

Pocol Dorin: „Păi aţi zis că aţi fost numai voi! Că nu a fost nimeni!”
Mateş Mihaela: „Păi am fost! Dar aveau posibilitatea să vină 11000!”
Zdrânc Daniel: „Păi da! Dar poate să vină anul acesta!”
Pocol Dorin: „Cât plătiţi pe metru pătrat?”
Mateş Mihaela: „53 de euro. Deci, prin licitaţie!”
Mihai Pripon: „0,53 bani!”
Mateş Mihaela: „0,53 pe zi. Exact cum s-a hotărât în Consiliul local. Deci, e 

foarte mult! La investiţia pe care o facem! Suntem în luna mai!”
Pocol Dorin: „Sunt 1000 de euro lunar. Am transformat eu.”
Mateş  Mihaela:  „Pe  toată  suprafaţa  aşa  este.  1000  de  euro.  Nu  mi  se  pare 

normal! Alţii poate sunt în şanţuri cu 200 de euro pentru 700 mp! Şi noi, care dăm 
atâta nu este bine!”

Pocol Dorin: „Vorbiţi de cei care au concesionat pe 49 de ani?”
Mateş Mihaela: „Care au concesionat! Restul nu mă interesează! Dar nu mi se 



pare normal!  Noi am luat prin licitaţie! Nu am luat prin altceva! Şi am investit acolo!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Un punct de vedere legal, domnul secretar!”
Marcel Jeler: „Un punct de vedere legal! Discutăm un proiect despre altă treabă 

decât ce vorbeşte dânsa!”
Mateş Mihaela: „Dar de ce? Proiectul s-a dat în baza unui regulament! S-a făcut, 

nu? A fost un regulament făcut care s-a prelungit! Dacă regulamentul era pe 5 sau 10 
ani, atunci pe 10 ani!”

Marcel Jeler: „Nu ştiu de ce ridicaţi dumneavoastră problema aceasta aici pentru 
că proiectul este altul!”

Mateş Mihaela: „Eu pun problema pentru că este şi a noastră! Deci, nu numai 
eu! Eu am venit să mă reprezint pe mine! Restul, să vinăfiecare  să se reprezinte dacă 
vrea! Dar nu mi se pare normal şi logic! Pentru că aşa e!”

Zdrânc  Daniel:  „Dar  există  posibilitatea  cum  cere  doamna  să  prelungim 
contractul, să nu intre la licitaţie pe acelaşi teren?”

Marius Adrian Costinaş: „Nu.”
Mateş Mihaela: „Dar cum să nu existe?  Dacă vrea să interpreteze fiecare!”
Sandu Cornel Stelian: „Când a expirat contractul?”
Mateş Mihaela: „Când a expirat contractul? Când a expirat şi regulamentul!”
Sandu Cornel Stelian: „Când v-a expirat contractul pentru care aţi solicitat?”
Mateş Mihaela: „Contractul a expirat în octombrie 2012.”
Sandu Cornel Stelian: „Şi ce vreţi să prelungim?”
Mateş Mihaela: „Staţi un pic! Prelungirea contractului!”
Marius Adrian Costinaş: „Nu se poate!”
Mateş  Mihaela:  „Regulamentul  s-a  făcut!  Pe  ce  perioadă  a  fost  făcut 

regulamentul?”
Marius Adrian Costinaş: „Regulamentul e una, contractul e alta! Contractul a 

încetat în octombrie 2012! El nu mai este în vigoare!”
Mateş Mihaela: „Nu ştiu! Ryma a luat contractul! Eu am venit cu asociere cum a 

venit Ryma şi nu mi-aţi dat voie să vin! Nu s-a aprobat! Ryma s-a aprobat! 300 de 
milioane îi dă la Ryma! Eu am investit, nu am voie! Aduc evenimente acolo, nu am 
voie! Licitaţie lună de lună, an de an dacă se poate! Eu mă duc să investesc şi altul are 
voie să-şi facă pe 10 ani investiţie acolo! Sau 25 de ani sau 40 de ani! Nu mi se pare 
normal!”

Albani Rocchetti Simone: „Este posibilitatea să favorizăm?”
Mateş Mihaela: „Ar trebui să fim egali! Dacă licitaţia s-a scos exact ca şi acum 

în baza unui regulament! Dumneavoastră aţi dat prelungirea!”
Zdrânc Daniel: „Domnule preşedinte! Nu mi se pare normal dacă există deja o 

investiţie să scoatem la licitaţie locul acela în care s-a investit! Nu? E ceva normal! 
Având în vedere că dânşii funcţionează acolo de ceva timp şi au investit! Acum nu 
putem să scoatem un teren la care nu s-a prezentat nimeni la licitaţie, să-l scoatem din 
nou la licitaţie cu investiţie pe el! Nu este normal!”

Mateş Mihaela: „Noi anul trecut am adus pe cheltuiala noastră absolut tot ce a 
fost 2 luni de zile şi formaţii. Noi ne-am făcut scenă şi absolut tot ce a trebuit. Şi  
ne-am creat vad. Nu am cerut un leu! Nu am cerut scutirea de la plată!”

Pocol Dorin: „Terasa dumneavoastră unde este?”
Mateş Mihaela: „Mira Summer.”
Pocol Dorin: „Unde este a lui Cimpoeş acum?”
Mateş Mihaela: „Da.”



Pocol Dorin: „Crezi că din cauza aceasta încurci pe cineva?”
Mateş Mihaela: „Cum?”
Pocol Dorin: „Încurci pe cineva?”
Mateş Mihaela: „Bineînţeles că încurc! Normal!”
Pocol Dorin: „De ce nu spui lucrurilor pe nume, atunci?”
Albani Rocchetti Simone: „Dar legal. Eu zic că, totuşi, a făcut investiţie!”
Pocol Dorin: „Deci, încurci Habitatul şi trebuie să pleci de acolo?”
Mateş Mihaela: „Da. Normal! Dacă vrea cineva să plec, asta este!”
Albani Rocchetti Simone: „Oricum am înţeles că anul trecut numai trei firme au 

închiriat spaţii. Două. Şi din două a rămas numai una.”
Mateş Mihaela: „Dar nu ştiu că şi dânşii au cerut prelungirea contractului! Şi 

cealaltă terasă a avut dar nu a venit!”
Raul  Sebastian Tudoraşcu:  „Din punct  de vedere legal,  cum se poate  găsi  o 

soluţie?”
Sandu Cornel Stelian: „Dacă se poate legal sau nu?”
Mateş Mihaela: „Mie mi se pare normal să ţineţi cont de chestiile acestea! Nu că 

mi-e frică să mă duc la licitaţie! Oricum, şi aşa nu o să o las! Dar te încurcă! Vine 
unul, ţi-o ridică, te mai duci două luni de zile, iar mai vi şi trece vara!”

Pocol Dorin: „Ţi-o ridică Habitatul!”
Mateş Mihaela: „Se ridică preţul!”
Mihai Pripon: „Eu o să-mi spun părerea mea deschis! Eu cu doamna am mai 

discutat  şi s-ar putea să treacă cu maşina peste mine odată!”
Mateş Mihaela: „Eu nu trec cu maşina!”
Mihai Pripon: „Marea problemă este următoarea. Anul trecut nu s-au închiriat 

acele locaţii în baza regulamentului. S-a emis o hotărâre  prin care au fost scoase la 
licitaţie acele locaţii cu termen 31. 12. 2012. Contractele s-au încheiat. Prin urmare, 
dacă s-ar prelungi valabilitatea regulamentului venim cu o nouă hotărâre de scoatere a 
acelor  locaţii  la  licitaţie  şi  încheierea  unor  noi  contracte  de  închiriere.  Eu,  legal 
consider că nu se poate prelungi acest contract şi nici a domnului Tunan.”

Mateş Mihaela: „Anul trecut în aceeaşi şedinţă ca şi acum  numai că acum nu aţi 
aprobat...  De  ce  aţi  cerut  aprobarea  regulamentului,  prelungirea  perioadei  de 
valabilitate? De ce nu aţi venit direct cu o hotărâre, scoaterea la licitaţie? Aţi cerut 
prelungirea exact cum m-aţi scos pe mine anul trecut în aceeaşi şedinţă de consiliu! 
Hotărârea nr. 123 s-a aprobat prima dată, regulamentul pentru terase şi Hotărârea nr. 
125 s-a aprobat licitaţia. Deci, are legătură una cu cealaltă! În aceeaşi lună! Aţi aprobat 
prima dată hotărârea prelungirii contractului. De ce nu aţi făcut un alt regulament? De 
ce aţi cerut prelungirea contractului de valabilitate?”

Mihai Pripon: „După mine, toate discuţiile acestea sunt super flu atâta timp cât 
contractul a fost în termenul de valabilitate şi a expirat!”

Mateş Mihaela: „După dumneavoastră! Dar nu după noi că noi pierdem! Sunt 
banii noştri, nu sunt banii Consiliului local! Sunt 11000 de terase care pot fi scoase la 
licitaţie!”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Haideţi să depăşim momentul!”
Mihai Pripon: „Ştiau de la început că este pe o perioadă determinată şi şi-au 

asumat riscul!”
Mateş  Mihaela:  „Hai  las-o!  Auziţi!  Anul  trecut,  SC Breasla  au  fost  scoşi  la 

licitaţie! De ce pe 49 de ani s-a scos un contract la licitaţie? Pe 49 de ani! Şi nouă pe 
un an de zile!”



Mihai Pripon: „Pentru că una e o terasă şi alta e un spaţiu!”
Mateş Mihaela. „Păi şi eu investesc!”
Mihai Pripon: „De ce nu aţi venit atunci la licitaţie?”
Mateş Mihaela: „Nu-mi trebuie pe 49 de ani! Îmi trebuie pe 25 sau pe 13 ani! 

Dar nu pe un an de zile! Deci, pentru unii se poate pe 49, 25 sau 10 ani sau trei ani şi  
pentru alţii se poate un an de zile că noi ne aruncăm banii! Şi eu am venit şi v-am cerut 
la fel ca şi alţii! Astae! Dacă nu se poate!”

Vasile Crişan: „Eu, care nu sunt de specialitate am rămas surprins puţin. Am 
auzit: după mine, s-ar părea! Domnule! Să ne spună dacă este legal sau nu este legal! 
Haideţi să discutăm pe lege! Dacă doamna a făcut o inevestiţie,  tot aşa, haideţi să 
discutăm pe lege! Da sau Ba! Dacă e lagal, o aprobăm prelungirea! Dacă nu, se face 
alta! Dacă nu, se pierde timpul!”

Zdrânc Daniel: „Dar e normal dacă doamna a făcut o investiţie să o scoatem 
afară?”

Vasile Crişan: „Dacă a investit nu este normal să o scoţi afară! Nu ştiu dacă e 
normal sau anormal! Mergem după lege! Legal! Da sau ba! Pe lege!”

Mihai Pripon: „Domnilor! Răspunderea pentru contractele semnate îmi aparţine 
în exclusivitate! Eu le vizez juridic. Şi vă spun clar că, o  prelungire  în astfel de 
condiţii   nu este  legală  şi  normală.  Anul trecut,  ştiţi  bine că există  un regulament 
potrivit căruia doar cei care au spaţii pot să facă terase. S-a mers anul trecut cu terase 
pentru că nu am reuşit să dăm spaţiile. Anul acesta la fel. Nu reuşim să dăm spaţiile. 
Toţi cei care veneau la licitaţie ştiau foarte bine! Ştiau că investiţia este doar pe câteva 
luni! Şi-au asumat acest risc! Eu vă spun. Nu faceţi o confuzie!”

Mateş Mihaela: „Eu am venit şi cu asociere în şedinţă de consiliu! Nu a fost 
corect!”

Mihai Pripon: „Nu aţi venit cu asociere!”
Mateş Mihaela:  „Păi vă arăt hotărârea de anul trecut! Poate că eram singura 

îndreptăţită  să  am  un  spaţiu  jos  în  care  să  investesc  banii  pe  care  mi  i-aţi  dat 
dumneavoastră  pe spaţiul meu! Poate că eram singura îndreptăţită moral să-mi daţi 
spaţiu şi să ziceţi:  banii pe care ţi i-am dat îi investeşti într-un spaţiu care nu mai e al  
tău şi care l-am cedat Primăriei!”

Albani Rocchetti Simone: „O întrebare. Este modalitatea legală?”
Marcel Jeler: „Nu este, domnul Albani! Este un contract care s-a încheiat!”
Domuţa Iulius Viorel: „Care este soluţia, domnul  secretar?”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Totuşi,  nu  avem o soluţie  pentru  doamna care a 

investit  anul trecut  şi  anul acesta, care ar putea să continue o investiţie pe care a 
făcut-o anul trecut?”

Mateş Mihaela: „Trebuie găsită o soluţie legală!”
Vasile Crişan: „Personal, eu sunt pus într-o situaţie în care, sincer, nu ştiu ce să 

spun dacă cineva nu ne dă clarificări foarte clare.”
Marcel  Jeler:  „Dar v-am clarificat  foarte clar!  În condiţiile  acestea nu există 

prevedere legală! Contractul a încetat. Dacă în contract exista o prevedere legală  care 
dădea posibilitatea prelungirii era altceva.”

Mateş Mihaela: „Dar de ce aţi făcut regulamentul?”
Marcel Jeler: „Doamnă dragă! Dar nu eu am făcut regulamentul!”
Marius Adrian Costinaş: „Stimaţi colegi! Investitorilor care au făcut anul trecut 

investiţii  în baza contractului de închiriere să le acordăm o bonificaţie  pentru noua 
licitaţie care va constitui  practic un avantaj.  Este un drept  de premţiune pe care îl 



acordăm  în sensul acesta pentru că el a făcut o investiţie.”
Albani Rocchetti Simone: „Am o întrebare. Nu este posibil să-i dăm de drept un 

spaţiu şi  pe urmă să plătească chirie conform celorlalte chirii? Adică,  să facem un 
echilibru între licitaţiile care sunt făcute!”

Mateş Mihaela: „Nu se poate da prin negociere directă cu Primăria, numai prin 
licitaţie?”

Zdrânc  Daniel:  „Păi,  asta  ar  fi!  Nu  se  poate,  de  exemplu,  pentru  vechii 
proprietari care au făcut investiţii?”

Marius Adrian Costinaş: „Doamna nu e proprietar!”
Mateş Mihaela. „Pentru cei care au făcut investiţii.”
Sandu Cornel Stelian: „Doamna a licitat pe un an! Dacă era pe cinci ani poate 

mergea şi altă firmă.”
Mateş Mihaela:  „Dar  de ce nu amers altă firmă? Că a  putut  să  meargă altă 

firmă!”
Sandu Cornel Stelian: „Pentru că a ştiut că e numai pe un an! De aceea nu au 

venit!”
Mateş Mihaela: „Auzi! Şi atunci, pentru cei care au avut curaj să meargă şi au 

investit  nu  trebuie  să  ţineţi  cont  de  ei?  Numai  aşa!  Hai  să-i   dăm deoparte!  Am 
promovat Cetatea!”

Pocol Dorin: „Ce investiţii sunt într-o terasă?”
Mateş Mihaela: „Vai de mine! Aoleo! În primul rând copertina în care am băgat 

50 de milioane!”
Albani Rocchetti Simone: „Eu zic că, dacă este o cale legală. Dacă nu este, nu 

are rost să o mai lungim. Să trecem la vot!”
Popa Pavel: „Domnule preşedinte! Haideţi să vorbim câte unul!”
Mateş Mihaela: „Să găsim o modalitate!”
Popa Pavel: „Doamna Mena, dacă îmi permiteţi! Chiar ne pare rău!”
Mateş Mihaela: „Dar nu trebuie să vă pară rău şi nu trebuie să ţineţi cont nici că 

sunt doamna Mena nici că nu sunt! Sunt un cetăţean la fel cum e doamna de la Ryma, 
la fel  cum e Habitatul şi  ceilalţi  de acolo!  Aş fi  fost  îndreptăţită eu!  Nu că sunt 
doamna Mena! Deci, eu sunt îndreptăţită ca cetăţean!”

Popa Pavel: „Îmi cer scuze! Domnul secretar! Suntem pe lege sau nu suntem pe 
lege!”

Marcel Jeler: „Nu.”
Popa Pavel: „Haideţi să-i dăm drumul la vot!”
Mateş Mihaela: „Păi treceţi la vot! Va trebui să găsim o soluţie! Asta este! Dacă 

nu, vin cu contract de asociere cu Primăria!”
Zdrânc Daniel: „Să amânăm.”
Mateş Mihaela: „Dar nu se poate amâna! Pierd cât? Cine pierde?  Iar o luăm pe 

două luni? Eu mâine pot să o pun! O am pusă! Eu o să mă duc la licitaţie încă două 
luni de zile! Nu? Vine altul la licitaţie, ridică preţul, nu ţi-o ia! Mai stai încă odată să 
se facă licitaţie!”

Zdrânc Daniel: „Domnule Primar! Nu există posibilitatea ce cei care au investit 
anul trecut să aibă o prioritate faţă de ceilalţi?”

Mateş Mihaela: „Consiliul local hotărăşte!”
Marius Adrian Costinaş: „Este o investiţie sezonieră!”
Zdrânc Daniel: „Şi nu mi se pare normal! Odată ce există investiţie pe teren eu 

să mă duc acum fără să fac nimic să licitez?”



Mircea  Hava:  „Domnul  secretar!  Ar  trebui  să  existe  o  soluţie  pe  care 
dumneavoastră  să  o gândiţi!  Dacă există  o  modalitate  prin care  poţi  la  licitaţie  să 
acorzi o bonificaţie pentru cei care au avut  „curajul” anul trecut şi au investit  nişte 
bani. Că au investit într-adevăr nişte bani şi au făcut un pionierat acolo şi au deschis 
nişte drumuri. Părerea mea, cum să vă spun! Nu ştiu! Nu am nici un text aici! Dar cred 
că nu încalcă nici o lege! Chiar dacă cineva va spune că e cutare! Şi anul trecut puteau 
să vină 17! O sută puteau să vină!”

Marcel  Jeler:  „Proiectul acesta trebuie votat  aşa cum este el.  Singurul lucru, 
dacă iniţiatorul ar dori să vină pentru şedinţa viitoare cu un proiect de modificare a 
caietului de sarcini pentru acestea, în care să se prevadă o bonificaţie pentru cei care 
au avut, aia e cu totul altă treabă!”

Mateş Mihaela: „Dar nu se poate vota acum un drept de premţiune?”
Marcel Jeler: „Este vorba despre altceva! Nu, doamnă!”
Mateş  Mihaela:  „Dar  de ce?  E vorba  de un amendament!  Poate  fi  făcut  un 

amendament!”
Marcel Jeler: „În condiţiile acestea eu, oficial, ies din sală până trece punctul 

acesta pentru că şi anul trecut tot pe mine a venit doamna!”
Mateş Mihaela: „Păi eu am venit pentru că la Ryma şi la Habitat aţi dat!”
Marcel Jeler: „Eu ies afară, stimată doamnă! Discutaţi cu domnul Primar!”
Mateş Mihaela: „Eu nu discut cu domnul Primar! Discut cu Consiliul local!”
Marcel Jeler: „Şi anul trecut aţi venit cu soţul la mine şi tot eu am ieşit vinovat!”
Mateş Mihaela:  „Eu am venit!  Îmi  pare foarte  rău! Eu am venit  cu soţul  la 

dumneavoastră? Deci, asta deja  e ... Am venit în momentul în care s-a hotărât pentru 
ceilalţi!”

Zdrânc  Daniel:  „Aţi  văzut  că  există  deschidere  din  partea  noastră  să  facem 
lucrul acesta. Avem nevoie să ne lăsaţi un pic de timp. Să ne lăsaţi să găsim o soluţie,  
aşa cum a spus şi domnul Primar să putem face ceva pentru dumneavoastră. Pe acest 
proiect pe care îl avem acum nu se poate interveni. Trebuie să înţelegeţi foarte clar. 
Dacă aveţi răbdare o să încercăm să facem ceva. Mie îmi pare foarte rău! Aceasta este 
soluţia pe care o putem oferi legal!”

Mircea Hava: „Dacă doriţi să faceţi ceva trebuie amânat!”
Oneţiu Cornelia Maria: „Îl amânăm!”
Ioan Bogăţan: „Orice proiect poate fi amendat.”
Mateş Mihaela: „Deci, se poate! La orice proiect se poate face un amendament! 

La  orice  proiect!  Amendament  pentru  cei  care  au  fost  în  locaţiile  de  acolo  cu 
posibilitatea de premţiune!”

Mircea Hava: „Cum aţi venit la alte proiecte cu amendamente pe care, chiar că 
le-aţi pus prost şi o să vă spun acum şi de ce! E vorba de cei doi lei! Va trebui să  
revenim să vedem ce facem. Nu zic că e rău că s-a venit! Dar trebuia venit conform 
legii! Părerea mea e că şi aici cum aţi propus acolo, domnul secretar, dumneavoastră, 
cei care sunteţi consilieri locali puteţi să propuneţi amendamente.”

Mateş  Mihaela:  „Şi  încă  ceva.  Vă rog frumos să-i  dau o  replică  la  domnul 
Jeler!”

Pocol Dorin: „Dacă discutăm aşa!”
Zdrânc Daniel:  „Încă ceva! Am putea veni cu un amendament de bonificaţie 

pentru vechii investitori  şi să votăm acum?”
Marius Adrian Costinaş:  „Şti  care este problema? Este vorba de un caiet  de 

sarcini. Caietul de sarcini este întocmit de către noi şi trebuie modificat în consecinţă!”



Mircea Hava: „Ştiţi care este treaba? Toată lumea vrea să facă ceva însă aveţi o 
poziţie şi să mă scuze doamnele: aş vrea să fac ceva dar nu vreau să mă bag! Dacă 
vreţi să faceţi, executaţi-vă! Că atunci când aţi dorit aţi băgat amendamente câte aţi 
putut şi când nu aţi putut şi alandala!

Şi cel cu 2 lei e ok. Dar trebuie făcut aşa cum trebuie făcut! 30 de zile, este un 
act normativ, pus pe site-ul Primăriei şi pe urmă tot dumneavoastră votaţi! Ştiţi de ce? 
Apare după aceea iarăşi un proiect  care se duce în altă parte. Şi mai apare o chestiune 
legată de ceea ce înseamnă  firma cu care se lucrează  care face ceva  şi pe urmă poate  
trebuie  să revină la 1,8 lei! Nu ştiu cine va plăti cheltuielile! De aceea v-am spus legat 
de amendamente şi de orice!  Ştiţi prea bine din regulament! Dacă vorbesc prostii, 
domnul  secretar,  vă  rog  să  mă  corectaţi!  Vă  rog!  Consiliul  local  poate  propune 
amendamente care pot să fie votate!”

Pocol Dorin: „Nu e treaba secretarului să le pună în practică?”
Mircea Hava: „Nu e treaba lui. Dumneavoastră puteţi propune un amendament 

şi domnul secretar vă spune din punct de vedere legal.”
Marcel Jeler: „Nici măcar nu există caiet de sarcini aici. Zice caietul de sarcini 

dar sunt numai date informative şi nu ştiu ce! La ce pot să vă spun?”
Zdrânc Daniel: „Deci, se poate veni cu amendament aici sau nu?”
Albani Rocchetti Simone: „Este caiet de sarcini!”
Marcel Jeler: „Domnul Pripon! Că de la voi a plecat! La ce se poate produce un 

amendament  de către domnii consilieri?”
Mihai Pripon: „La ce vor dânşii numai părerea mea este că în limita legii. Eu 

cunoşteam situaţia doamnei Mena dinainte şi  vă spun cu toată responsabilitatea că 
dacă  aş  fi  avut  o  posibilitate  legală  aş  fi  intervenit  şi  v-aş  fi  făcut  un  proiect  în 
consecinţă.  Dacă  pe  dumneavoastră  şi  văd  că  în  ultima  vreme  vă  nemulţumeşte 
activitatea  mea,  cu  toată  răspunderea  vă  spun:  propuneţi  domnului  Primar  să  vă 
scutească de prezenţa mea! Să fie ultima dată când, în faţa acestui Consiliu local vin în 
calitatea de angajat al Primăriei! Am luat destule şuturi în .... în ultima vreme! Şi deja 
m-am săturat! V-am spus o opinie! Dumneavoastră nu sunteţi ţinuţi să o respectaţi! Şi 
eu îmi asum această opinie! Eu, personal! Nu domnul Primar, nu domnul secretar! Eu! 
Pe răspunderea mea!”

Paul Voicu: „Haideţi să înţelegeţi un lucru! Se cere o opinie sau un punct de 
vedere al unui jurist pe lege. Păi cum să vă spună acel jurist ce vreţi dumneavoastră? 
El vă spune care este legea,  dumneavoastră faceţi  ce doriţi!  El vă spune care este 
legea! În momentul în care vreţi să propuneţi altceva, probabil că vi se pare normal şi 
aşa ar trebui! Dar nu e legal, bată-l norocu! Noi nu discutăm de normalitate şi că aşa 
este normal să ajutăm! Pe toţi i-am ajuta! Că sunt cetăţeni corecţi şi eu înţeleg! Şi am 
discutat şi în comisie!”

Albani Rocchetti Simone: „Da. Am discutat.”
Paul Voicu: „Toţi din comisie avem deschidere să o ajutăm. E normal dar nu e 

legal! Înţelegeţi odată! E normal! Ştiu ce spuneţi! E normal! Are dreptate! Dar dacă nu 
e legal ce tot vorbim aici?”

Albani Rocchetti Simone: „Noi în comisie am discutat despre dumneavoastră 
dar efectiv nu am găsit calea legală să rezolvăm chestiunea!”

Mateş Mihaela: „Un amendament prin care să daţi dreptul de premţiune legal?”
Zdrânc Daniel: „Dar nici amendamentul de bonificaţie nu este legal?”
Marius Adrian costinaş: „E licitaţie pentru închiriere.”
Albani Rocchetti  Simone: „Adevărul este că, pe contractul expirat nu mai ai 



ce!”
Marius Adrian Costinaş: „Supun la vot proiectul nr. 22 aşa cum este prezentat. 

Cine este pentru?”
Pocol Dorin: „O secundă.  Este cel despre care am vorbit o jumătate de oră? 

Deci, cu terasele pe tot şanţul? Da?”
Mihai  Pripon:  „Cu  următorul  amendament:  că  pentru  cele  două  locaţii  din 

Custoza închirierea se face pe patru ani.”
Mateş Mihaela: „Dar de ce numai cele două locaţii?”
Mircea Hava: „Toate, măi!”
Mihai Pripon: „Nu. Dar este o problemă. Când scoatem noi spaţiile din şanţuri 

la licitaţie ce facem cu ele?”
Mateş Mihaela: „Numai puţin!”
Mihai Pripon: „Cele care sunt în şanţuri. Când scoatem la licitaţie spaţiile din 

şanţuri, poate reuşim într-un an-doi, conform unui regulament mai vechi, nu au voie să 
aibă  terase  decât  cei  care  au  spaţii  luate.  Ce  facem  cu  ele?  Se  suprapun  două 
contracte.”

Pocol Dorin: „E foarte simplu. Până la dat la care e ăla cu spaţiile ..........”
Mihai Pripon: „Da. Aceasta o putem face.”
Mircea Hava: „Acesta  a fost şi motivul pentru care s-a închiriat numai pe un an. 

La anul, dumnezeu ştie! Poate apucăm să le scoatem.”
Marius Adrian Costinaş: „Deci, tot pe un an.”
Mateş Mihaela: „Nu se poate pe un an pentru că sunt spaţii ...”
Paul Voicu: „Doamna Mena!”
Marius Adrian Costinaş: „Din păcate, amendamentul pe patru ani la aceste spaţii 

nu se poate. Decât cele două din Custoza. Ele vor fi pe patru ani.”
Mihai Pripon: „Se poate doar pentru cele două din Piaţa Cetate.”
Pocol Dorin: „Eu zic să facem în felul următor. Dacă va fi până la perioada când 

se licitează spaţiile acelea pentru că anul acesta nu ne îndreptăm spre aşa ceva. Eu cred 
că doi ani minimum poate să funcţioneze.”

Paul Voicu: „Terasele din şanţuri spui?”
Pocol Dorin: „Da. Nu merge aşa ceva? Să nu zici că e doar un an, un sezon. Dar 

nu mai mult de până când se dă în folosinţă spaţiul respectiv. Data adjudecării prin 
licitaţie publică.”

Călin Hedviga: „Anul acesta vom face proiectele pentru spaţiile interioare. S-au 
şi deschis ofertele. Deci, eu estimez că licitaţiile la sfârşitul anului sau la începutul 
anului viitor trebuie făcute. Deci, e periculos să facem o asemenea ...”

Albani Rocchetti  Simone: „Dar nu putem modifica să fie măcar cu drept de 
prelungire?”

Paul Voicu: „Aceste activităţi în lege, dragii mei, nu sunt activităţi permanente. 
Sunt activităţi sezoniere. Contractele oricum nu se încheie nici pe un an. Pe luni! De la 
31 până în 31. 10. E sezonieră. Nu are voie decât de primăvara până toamna. Atât 
vorbim!”

Marius Adrian Costinaş: „Cu acest amendament de a introduce la art 1 şi cele 
două amplasamente din Piaţa Cetăţii şi suprafeţele care vor fi indicate precum  şi la a 
modifica articolul 2,  introducerea caietului de sarcini aferent încheierii şi perioada de 
închiriere pentru cele două locaţii de patru ani.”

Paul  Voicu:  „Sezoniere.  Că  nu  putem un  contract  pe  patru  ani  şi  numai  pe 
perioadă sezonieră.”



Mihai  Pripon:  „La  31.  10  să  ridice  de  pe  domeniul  public  şi  să  ne 
încunoştinţeze.”

Marius Adrian Costinaş: „Aspectul acesta trebuie trecut în caietul de sarcini.”
Mihai Pripon: „Absolut. Voi lucra pe el. Voi comunica cu colegii.”
Zdrânc Daniel: „Să vedem dacă se poate. Nici aceasta nu se poate? Să existe 

posibilitatea prelungirii pentru cei care fac contractul pe un an de zile până la data de 
31?”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Asta  am întrebat  mai  devreme şi  a  zis  că  nu se 
poate.”

Zdrânc Daniel: „Dar de ce nu se poate?”
Albani Rocchetti Simone: „În cazul în care nu solicitaţi spaţii şi nu sunt alte 

terase, nu le putem prelungi de drept?”
Paul Voicu: „Nu se poate prelungi.”
Zdrânc Daniel: Legea spune că nu se poate prelungi?”
Paul Voicu: „Da. Când a expirat nu mai poţi prelungi.”
Albani Rocchetti Simone: „Şi dacă facem contractul pe patru ani?”
Paul Voicu: „Şi dacă face pe patru ani nu se poate prelungi. Aşa spune legea. Nu 

discutăm ce vrem noi!”
Albani Rocchetti Simone: „Sau cu drept de preluare la cine are deja restanţe?”
Zdrânc Daniel: „Nici la contractele pe care le facem de acum încolo?”
Marius Adrian Costinaş: „Dar ce prelungim?”
Zdrânc Daniel: „Contractele care vor fi de acum încolo! Nu contractele vechi. 

Alte contracte.”
Albani Rocchetti Simone: „Nu se poate! Haideţi să votăm!”
Marius  Adrian  Costinaş:  „Cu  aceste  amendamente  supun  la  vot  aprobarea 

acestui proiect. Cine este pentru?”
„Fiind  supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  16  voturi  pentru  şi  2  abţineri 

Domuţa Iulius Viorel, Zdrânc Daniel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 144/2013.

23. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane fizice
       Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia. ."

Rareş Buglea: „De cine este vorba?”
Mihai Pripon: „Domnul Zlate are un apartament închiriat de la Primărie. După cum 

rezultă din ancheta socială situaţia dânsului este destul de precară. Domnul este bolnav, 
soţia nu are venituri. Toată familia are un venit de 350 de lei. Şi-a plătit chiria. Sumele de 
care  îl  veţi  scuti,  dacă  dumneavoastră  aprobaţi   reprezintă  majorările  şi  penalităţile 
datorate întârzierii.”

Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 
Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi o abţinere Şerdean 



Dorin Pavel.”

            S-a adoptat Hotărârea nr. 145/2013.

     24. Înscrierea dreptului de proprietate al municipiului Alba Iulia – domeniul privat  
– şi aprobarea vânzării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, 
str. Simion Bărnuţiu, nr. 3
     Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Pocol Dorin: „A mai fost odată?”
Mihai Pripon: „Nu. A fost vorba doar de o parcelare acolo.”
Pocol Dorin: „Câţi metrii pătraţi?”
Mihai Pripon: „263 mp.”
Pocol Dorin: „Preţul?”
Mihai Pripon: „48360 de lei per total cu TVA inclus.”
Pocol Dorin: „Pe metru pătrat cât e?”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „183,86 lei/mp.”
Pocol Dorin: „56 euro.”
Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 

Cine este pentru?”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.”

            S-a adoptat Hotărârea nr. 146/2013.

      25. Acceptarea donaţiei unui număr de biciclete din partea unei persoane fizice 
pentru utilizarea lor în cadrul Cetăţii de tip Vauban din municipiul Alba Iulia. 
       Se dă cuvântul domnului Joldeş Constantin care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate.

        Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care 
prezintă raportul de avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru 
administraţie  publică  locală,  juridică  şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul, 
probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,  respectarea 
drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

         Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest 
proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: „De ce scrie fără valoare?”
Paul Voicu: „Pentru că le dă.”
Sandu Cornel Stelian: „Aceasta înseamnă că dacă unu le fură nu poate fi acuzat că 

nu a furat nimic! Pentru că nu au nici o valoare! Deci, valoarea lor de inventar este zero! 
Dacă cineva le fură nu există nici un prejudiciu!”

Nistor Dorin: „Dacă îmi permiteţi! Încererea depusă de mine am anexat şi factura 
şi garanţiile la toate 15.”

Sandu Cornel Stelian: „Dar de ce scrie fără valoare?”



Raul Sebastian Tudoraşcu: „Pentru că nu este făcut el corect!”
Sandu Cornel Stelian: „Cine l-a făcut de ce a scris aşa?”
Marcel Jeler: „Cei de la Poliţia locală mi-au spus că dumneavoastră aţi spus că le 

daţi fără valoare. Vă rog să faceţi amendamente!”
Marius Adrian Costinaş: „Donaţia este gratuită.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Este vorba despre o exprimare greşită. În mod gratuit la 

valoarea conform facturii.”
Marius Adrian Costinaş: „Atunci modificăm articolul 1 şi modificăm aici: în loc de 

fără  valoare  trecem în  mod  gratuit  conform facturii.  Supun  la  vot  cine  este  pentru 
aprobarea caestui proiect  cu amendamentul de la articolul 1 în sensul înlocuirii expresiei 
fără valoare cu „în mod gratuit”.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.”

            S-a adoptat Hotărârea nr. 147/2013.

         26. Aprobarea acordării unor facilităţi la transportul public local de   persoane 
pentru elevii cu domiciliul în Alba Iulia
     Jidveian Ovidiu Viorel: „Este un proiect făcut de noi. Dar din discuţia cu personalul 
Primăriei  am înţeles  că  acest  proiect  trebuie  să  treacă  printr-o  fază  de  dezbatere 
publică. Este chiar obligatorie. Inclusiv proiectul care s-a votat în şedinţa anterioară, 
cel cu majorarea tarifului. Şi acel proiect trebuie să intre într-o perioadă de dezbatere 
publică.  Amendamentul.  Îl  rog  pe  domnul  Nicolaie  Moldovan  să  clarifice  puţin 
lucrurile.”

Nicolaie Moldovan: „Articolul 6 din Legea nr. 52/2003  privind Transparenţa 
decizională  obligă  că  actele  cu  caracter  normativ  să  fie  supuse  dezbaterii  publice. 
Fiecare iniţiativă de acest gen trebuie  făcută cu 30 de zile de momentul în care se 
propune adoptarea unei hotărâri pe site-ul instituţiei care propune în presa regională 
sau locală. Din acest punct de vedere, ţinând cont de prevederile art. 41 din Legea nr. 
215 acest proiect trebuie să fie supus dezbaterii alături  şi de articolul din hotărârea pe 
care aţi adoptat-o în şedinţa de consiliu precedentă privitor la majorarea tarifelor de la 
1,8 lei la 2 lei.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Şi atâta timp cât este obligatorie această dezbatere, noi, 
ca iniţiatori propunem să amânăm votarea acestui proiect până după faza dezbaterii 
publice adică, după expirarea perioadei de dezbatere publică.”

Domuţa Iulius Viorel: „Adică, îl retrageţi?”
Albani Rocchetti Simone: „Se retrage!”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Nu neapărat! Se poate şi amâna.”
Marius Adrian Costinaş: „ Se poate retrage de pe ordinea de zi ţi introdus după 

dezbatere. Se retrage şi pe urmă trece prin dezbatere.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Domnul secretar! Îl retragem sau îl amânăm?”
Pocol Dorin: „Cum este legal?”
Marcel Jeler: „Amvele posibilităţi sunt legale.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Eu aş prefera amânare. Este un proiect care a stârnit 

foarte multe reacţii şi controverse în presă şi aş prefera să îl amânăm.”
Marius Adrian Costinaş: „E un proiect care nu a trecut prin faza premergătoare 

şi nu îl putem amâna. Ar trebui să îl retragem şi discutăm după.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Supuneţi la vot ambele variante!”



Sandu Cornel Stelian: „Numai o secundă. Dacă nu a fost în dezbatere publică 
atunci propun să fie supus în dezbatere publică şi cu suplimentările care le solicită 
AIDA. Deci, ei solicită completarea cu încă nu ştiu câte articole. Cred că aţi primit în 
mapă.  Printre  care  zic  acolo:  elevii,  nivelul  de  învpţământ  primar,  secundar, 
profesional. Trebuie şi liceal introdus. Şi tot ce mai consideră ei pentru a fi ok acest 
proiect. Dacă tot se supune dezbaterii publice pe site-ul Primăriei să fie puse împreună. 
Făcut aşa cum trebuie pentru ca data viitoare să-l putem vota.”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Şi  oricum  trebuie  vizare  din  partea 
compartimentului juridic, pentru că nu o are.”

Pocol  Dorin:  „Este  un  transport  gratuit  pentru  elevii  care  nu  au  absenţe 
nemotivate! De unde ştiţi?”

Marius adrian Costinaş: „Când e dezbaterea publică puteţi să discutaţi aceste 
aspecte! Cred că va fi  o dată stabilită pentru dezbaterea publică a acestor solicitări 
inclusiv  a  proiectului  şi  se  vor  discuta  acolo  toate  nelămuririle.  Supun  aprobării 
Consiliului local retragerea.”

Jidveian ovidiu Viorel: „Nu! Amânarea!”
Marius Adrian Costinaş: „Atunci amânarea. Supun aprobării amânarea acestui 

proiect solicitată de către iniţiatori.”
Sandu Cornel Stelian: „Şi această propunere.”
Marius Adrian Costinaş: „Da. Supun la vot amânarea. Cine este pentru.”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru amânare.”

II. Diverse:

1.  Marius  Adrian  Costinaş:  "Avem  o  plângere  prealabilă  cu 
nr. 36734/25. 04. 2013 formulată de E.ON GAZ prin care se solicită revocarea HCL 
nr.  2/2013 privind aprobarea nivelulrilor şi valorilor impozabile cu privire la taxa pentru 
eliberare acord administrare drum."

Paul Voicu: "Vă spun eu dacă vreţi ! Nici nu se poate discuta. Nu e vorba de o 
taxă  specială  sau  de  nu  ştiu  ce  conducte  care  trec  pe  domeniul  public,  ci  aviz 
administrator drum pentru momentele în care fac reparaţii capitale, terasamente şi tot 
ceea ce fac, ca pentru orice alte utilităţi pe care le avem pe domeniul public. Deci, nu 
se poate sub nici o formă, să o revocăm ci propun să rămână în continuare aşa cum a 
fost aprobat."

Pocol Dorin: "Staţi puţin că nu am înţeles! Ei vor să elimine taxa?”
Paul Voicu: "Noi am pus în taxele speciale când am discutat la începutul anului 

despre taxe şi impozite, aviz administrator drum. Orice vrea să facă branşament, ceva 
pe domeniul public, o investiţie, o reţea, trebuie să vină al administratorul drumului, 
municipiul conform legii să ceară un aviz  cum să-l facă, cum să branşeze drumul în 
garanţie, nu e în garanţie, cu cine se execută lucrări, etc! Şi dânşii spun să-i scutim pe 
ei de taxa aceasta. Nu avem cum să-i scutim".

Pocol Dorin "Dar cât e taxa?”
Petric Vasile: "20 lei."
Marius Adrian Costinaş: "Dar nu are importanţă!”
Pocol Dorin: "Îţi spun eu de ce are! Dacă eu am donat 4 drumuri la Primărie şi 

după acea vin şi cer aprobare şi pentru reţea de apă sau canal!”



Marius Adrian Costinaş: "Nu tu! Ei!”
Pocol Dorin: "Nu vorbesc de ei. Aceasta este valabilă pentru toţi!”
Paul Voicu: "Nu! E taxa pentru E.ON GAZ!  Noi să-i scutim pe E.ON GAZ!”
Pocol Dorin: "Dar taxa e valabilă pentru orice cetăţean şi orice persoană fizică 

din oraş. Vor să-şi bage după acea gaz şi trebuie să plătească!”
Albani Rocchheti Simone: " Dar le-ai aprobat! Ai fost de acord!”
Pocol Dorin: "Şi încă ceva, domnul Paul! Când se dă un aviz se sapă drumul, se 

dă obligatoriu cu refacere, aducere la starea iniţială?"
Paul Voicu: "Obligatoriu."
Pocol Dorin: "Şi atunci drumul Albac de ce nu l-au adus? Trebuie amendaţi!"
Marius Adrian Costinaş: "Spun, deşi nu avem proiect, practic ar trebui să avem 

proiect, că este procedura prealabilă!"
Pocol Dorin: "Sincer, pe mine mă interesează nivelul taxei respective!"
Marius  Adrian  Costinaş:  "Dar  să  faceţi  o  plângere  prealabilă  şi  o  discutăm 

atunci!"
Petric Vasile: " 20 de lei am plătit eu!”
Pocol Dorin: " 20 de lei ?"
Silvia Moldovan: "Este o taxă de 1300 şi ceva."
Polcol Dorin: "Pe metru?"
Silvia Moldovan: "Nu! Este o taxă şi după aceea în funcţie de lungimea reţelei 

este 1 leu pe metru liniar. Cam aşa ceva. Dar vă puteţi uita pe site. Vreau să vă spun că 
această taxă nu este pusă pentru că aşa ne-a plăcut nouă! Este condiţia obligatorie la 
eliberarea acord administrare drum conform Ordonanţei 43!"

Albani Rocheti Simone: " Hai să nu o mai lungim!"
Marius Adrian Costinaş: " Trebuie proiect!"
Pocol Dorin: "Stai domnule că eu trebuie să ştiu!"
Marius Adrian Costinaş: "Te poţi interesa după aceea! Şedinţa de consiliu nu 

este  pentru  informarea  consilierilor  ca  să-şi  rezolve  interesul!  Dacă  aveţi  interese 
personale, vă puteţi duce la Primărie!"

Pocol Dorin: "Nu am nici un interes personal! Interesul meu este şi al oamenilor, 
dacă nu aţi ştiut!”

2. Marius Adrian Costinaş: " Avem 3 chestiuni de informare practic. Această 
plângere E.ON, mai avem o plângere prealabilă cu nr. 33593/16. 04. 2013 făcută de 
către AS. 2001 Alba Iulia prin care ne solicită revocarea HCL 72/2013 şi mai avem o 
solicitare din partea aceleaşi asociaţii care ne solicită să emitem o hotărâre prin care 
să-i  scutim  de  impozitul  pentru  folosinţa  unei  clădiri  aflate  în  folosinţa  acestei 
asociaţii. Pentru toate aceste 3 solicitări noi avem nevoie de un proiect fie de revocare, 
fie de aprobare pentru că în prezent nu suntem decât la nivel de informare. Ca urmare 
practic azi nu avem ce discuta în şedinţa de consiliu cu privire la ele pentru că nu 
putem lua o decizie şi delibera asupra lor."

Rareş Buglea: "Dar la  E.ON GAZ nu putem formula un răspuns?"
Marius Adrian Costinaş: "Nu putem formula un răspuns pentru că nu avem un 

proiect?"
Zdrânc  Daniel:  "Dar  pentru  ce  să  mai  facem  un  proiect,  dacă  există  deja 

hotărâre?"
Marius Adrian Costinaş: "E vorba de revocarea unei hotărâri!"
Zdrând Daniel: " Dar nu revocăm!"



Marius  Adrian  Costinaş:  "Revocarea  unei  hotărâri  se  poate  face  printr-o 
hotărâre! La fel şi refuzul. Noi lucrăm prin hotărâri!"

Marcel Jeler: "În concluzie, pentru şedinţa viitoare se vor face trei proiecte, ori 
cu menţinere ori cu revocare pe care le veţi adopta sau nu."

3. Marius Adrian Costinaş: "Mai avem o contestaţie cu nr. 34698/19. 04. 2013. 
Societatea Naţională de Îmbunătăţiri Funciare. Este o contestaţie privind anularea în 
totalitate  a  unei  hotărâri.  În  aceaşi  situaţie  ca  la  prima,  nu  putem delibera  asupra 
acestei cereri.”

Domnul  director:  "Domnule,  dacă  nu  vă  supăraţi!  Sunt  directorul  Societăţii 
Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare.” 

Marius Adrian Costinaş: " Să trecem prima dată în revistă tot ce avem aici."
         Domnul director:  “Consider că s-a făcut o greşeaşă de redactare. Mă gândesc că,  
numai la aceasta mă pot gândi! Societatea Naţională de Îmbunătăţiri Funciare, fostul 
OIF din anul 1972 a cerut să i se acorde suprafaţa de 1835 mp, din care  i s-a aprobat 
1385 mp. Diferenţa de suprafaţă din hotărâre nu e trecută. Reprezintă suprafaţa clădirii 
sau ...”
         Marius Adrian Costinaş: "Haideţi să vă lămuresc puţin. Dumneavoastră aţi  
formulat o contestaţie prrin care solicitaţi să anulăm în totalitate o hotărâre. Noi ca şi 
consiliu local nu putem face aceasta. Legea nu ne dă dreptul."

Domnul director:  “Am înţeles!”
 Marius  Adrian  Costinaş:  "Şi  atunci  ca  să  putem  avea  o  discuţie  şi  să  vă 

ascultăm cu toate argumentele dimneavoastră ar trebui să formulaţi cum vă dă dreptul 
legea contenciosului administrativ. Bine? Aşa discutăm degeaba!"

Domnul director: “Eu am vrut să vă informez despre ce este vorba. Am zis că 
poate o rezolvăm mai repede aici. Practic, dacă se revine. Este o problemă de redactare 
a hotărârii.”

Marius Adrian Costinaş: "Este o eroare materială?"
Domnul director: “Da, da. Mă gândesc. L-am întrebat pe domnul de la toate 

birourile şi toată lumea dă din umeri! Nu ştie ce suprafaţă are!”
Marius  Adrian  Costinaş:  "Dumneavoastră  formulaţi  o  plângere  şi  spuneţi  şi 

indicaţi hotărârea. Dar noi nu putem să anulăm o hotărâre!"
Pocol Dorin: "Este vorba de 1 mp?"
Domnul director: “Nu! De 450 mp!”
Marius  Adrian  Costinaş:  "Avem  3  chestiuni  de  informare  practic.  Această 

plângere  prealabilă  cu  E.ON,  mai  avem o  plângere  prealabilă  formulată  de  către 
Asociaţia AS 2001 Alba-Iulia prin care ne solicită de asemenea revocarea Hotărârii 
72/2013 şi mai avem o solicitare venită din partea aceleaşi asociaţii, AS 2001 prin care 
ne solicită să emitem o hotărâre prin care să-i scutim de impozitul pentru folosinţa 
unei clădiri aflate în folosinţa acestei asociaţii. Pentru toate aceste 3 cereri noi avem 
nevoie de câte un proiect, fie că menţinem, fie că aprobăm în cazul scutirii, pentru că 
în prezent nu suntem decât la nivel de informare. Practic azi nu avvem ce discuta în 
şedinţa de consiliu cu privire la ele, că nu putem lua o decizie şi nu putem delibera 
asupra lor!”

Rarreş Buglea: "La E.ON GAZ putem formula un răspuns."
Marius Adrian Costinaş: "Nu putem formula un răspuns că nu avem proiect!"
Zdrânc Daniel: "Dar pentru ce să mai facem proiect dacă există deja hotărâre?"
Marius Adrian Costinaş: "Este vorba de revocarea unei hotărâri!"



Zdrând Daniel: "Dar nu o revocăm."
Marius  Adrian  Costinaş:  "Revocarea  unei  hotărâri  se  poate  face  printr-o 

hotărâre, cum şi refuzul de revocare se poate face tot printr-o hotărâre!"
Marcel Jeler: "Deci, în concluzie pentru şedinţa viitoare se vor face 3 proiecte, 

ori cu menţinere, ori cu revocare, pe care le veţi adopta sau nu."

4. Călin Hedviga: "După cum am spus când am făcut regulamentul de comerţ 
stradal în Cetatea Istorică şi s-au prezentat cazurile, am zic că acest regulament este 
perfectibil. Artişti plastici, artizanii noştri au tot felul de idei constructive şi în acest 
sens avem prima solicitarecu nr. 35484/23. 04. 2013  de modificare a regulamentului. 
Să vă spun în ce constă: constă în faptul că la art. 14 din regulament am specificat tipul 
de  comerţ  care  să  se  desfăşoare  în  trăsurile  de  epocă.  Şi  spunea   acolo  că, 
comercializarea produselor alimentare care nu necesită prepararea şi le-am înşirat – 
patiserie, cofetărie, cei, cafea. Solicitarea este că în aceste trăsuri să se facă operaţiuni 
de coacere a produselor de patiserie. Adică să fie acolo cuptoarele şi prepararea la faţa 
locului. Deci aceasta este o solicitare.

Următoarea solicitarea este ca în baza regulamentului aceste 4 trăsuri care 
sunt în dreptul Catedralei Romano-Catolice au fost gândite să fie doar pentru artizani 
şi pentru cei care-şi vând operele proprii de artă. Şi aici avem solicitarea, două dintre 
ele să dezvolte şi alimentaţie publice iar între ele să mai apră şi câteva locaţii pentru 
meşteri şi artizani. Eu ce pot să vă spun că, pledez ca în dreptul Catedralei Romano-
Catolice să nu facem o inteţire şi o linie continuă de comerţ stradal. Iar în ceea ce  
priveşte celelalte amendamente tebuie să le discutăm în şedinţă. Că uitaţi cum arată 
turnul acesta, foarte interesant!"

Domuţa Iulius Viorel: "Corect!"
Călin Hedviga: "Care, probabil dezvoltă uşile şi înăuntru se întâmplă produsele. 

Şi poate ar trebui să ştim ce dimensiune."
Pocol Dorin: "Unde propunem acestea?"
Călin Hedviga: "Cererea nu are aceste aspecte. Trebuie să colaborăm"

     Doamna din public: Suprafaţa este de 2 m, adâncimea de 1,5 maxim 2! Deci să 
se vadă în interior. Suprafaţa fiind mică ar putea fi intercalat în cetate prin mai multe 
locuri. Ar merge şi pe şanţuri în viitor.”

Marius Adrian Costinaş: "Tot în comisie trebuie discutat pentru că azi avem un 
regulament aprobat, s-a făcut această aprobare la comerţul stradal în acele căruţe. Va 
trebui să intre în comisie, să fie discutate să vedem în ce măsură se va putea modifica  
regulamentul în şedinţa din luna mai. Cel mai bine este să dezbatem în comisie."

Călin Hedviga: "Acum, eu am avut datoria să vă prezint"
Albani Rocchetti Simone "Din ce material vreţi să le faceţi?"

          Doamna din public:  “ Din lemn.”
Albani Rocchetti Simone: "Pentru că ştiţi foarte bine că ele nu trebuie să fie fixe."

        Doamna din public: „Încă ceva vreau să mai spun. Art. 11 este trecut acolo, cu 
locurile  1,2,3,4.  Aş  dori  o  modificare  a  cuvintelor.  Nu  specifică  comercializarea 
produselor proprii ale artizanilor. Este trecută comercializarea produselor de artizanat. Ori 
aceasta  dă  liber  comercianţilor.  Dacă  ne  permiteţi  să  schimbăm cu  comercializarea 
produselor proprii ale artizanilor.”

Zdrânc Daniel: „Bună ideea.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Domnule preşedinte! Nu se poate discuta pe un proiect 



pe care nu îl avem  în faţă.”

5. Marius Adrian Costinaş: „Mai avem o solicitare  cu nr. 34126/18. 04. 2013 din 
partea doamnei Şandru Sorina Marinelacare este nemulţumită de terase. Este o informare. 
Am luat act.”

6. Marius adrian Costinaş: „Mai aveţi în mapele dumneavoastră raportul de 
activitate cu nr. 35649/23. 04. 2013 a domnului Şerdean Dorin Pavel  şi raportul cu nr. 
36491/25.  04.  2013  privind vizita  de studiu a aleşilor  locali  în  Bruxelles,  Proiect 
Citylogo, Urbact II.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte 
discuţii  declar şedinţa închisă.” 

  Alba Iulia, 30 aprilie 2013

            PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR
                         Consilier                                                           Marcel Jeler
                      Marius Adrian Costinaş
 

 

 


